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Gibanje proizvodnje y mesecu januarju 1966
Plan Doseženo

Papir................................................... 100 89,5
Celuloza.................................................. 100 101,0
Pinotan   100 100,0
Lesovina.................................................. 100' 118,4

Bruto proizvodnja papirja na papirnih strojih je v mesecu 
januarju dosegla normalno višino, če upoštevamo izpad koli
čine zaradi državnih praznikov. Neto, oz. dokončana proizvod
nja pa se je nasproti planu znižala za okoli 10°/o. Leto 1960 
smo namreč pričeli z minimalnimi zalogami nedokončane pro
izvodnje papirja, ki pa so se konec meseca januarja normali
zirale.

Kljub manjšemu številu obratnih dni zaradi državnih 
praznikov pa je bila dosežena visoka proizvodnja lesovine, ki 
so jo omogočili minimalni zastoji in normalna preskrba z 
električno energijo.

Proizvodnja celuloze in pinotana se je v mesecu januarju 
gibala v mejah postavljenega plana.

PAPIRNICA KOLIČEVO

Bruto proizvodnja v januarju 1966
0/o % Indeks

Mesečni izvršitve izvršiitve 66plan meseč. letnega
plana plana 65

Papir . . . . 100 103,3 8,3 1023
Karton . . . * 100 96,4 7,9 96,6
Lepenka . . 100 88,5 7,9 942
Skupno . . . . 100 96.7 7,9 97,2

Proizvodnja je v januarju, če izvzamemo ueobratovanje
in zastoje zaradi praznikov, potekala normalno. Pod planom 
je proizvodnja kartona, ker je kartonski stroj II po novolet
nih praznikih začel obratovati en dan pozneje kot drugi stro
ji, poleg tega pa je bila proizvodnja za izvoz precej večja kot 
pa je bila s planom predvidena. Pod planom je tudi proizvod
nja lepenke, predvsem zaradi preobremenjenosti sušilnega 
kanala. Sušenje lepenke predstavlja ozko grlo proizvodnje, 
posebno zdaj v zimskih mesecih, ko ne moremo uporabiti za 
sušenje lepenke kapacitete v zračnem sušilnem kanalu. Proiz
vodnja papirja je nad planom, kar je vpliv povečane proiz
vodne zmogljivosti z rekonstrukcijo papirnega stroja I v lan
skem letu in razmeroma ugodnega proizvodnega asortimenta.

Povprečna izkoriščenost proizvodnih kapacitet papirja in 
kartona je bila v januarju 89,4 “/o, kar je pod povprečjem, je 
pa normalno glede na novoletne praznike.

Izkoriščenost proizvodnih zmogljivosti lepenke je bila v 
januarju 75,5 °/o, kar je precej pod normalo. Vzrok temu je po
leg praznikov zopet sušenje lepenke, ker morajo proizvodni 
stroji lepenke prenehati s proizvodnjo, da se lepenka sproti 
posuši.

Skupni rezultat proizvodnje je bil prav zaradi navedenih 
vzrokov za 3,3 °/o pod planiranim. JR

Reelekcija — kdaj

Prodaja stanovanj in

KOLIČEVO, FEBRUARJA — 
Trenutno smo v dobi direktor
ske reelekcije. Za tem se napo
veduje (strokovna) reelekcija, re
elekcija strokovnjakov, morda 
za tem sledi vsedelavska. Z eno 
Besedo, reelekcija delavcev v in
dustriji. Toda vprašajmo se, ali 
Bo uspela že prva — direktor
ska? Po mojem ne, vsaj v naši 
komuni ne. Morda zato, ker ni
mamo sposobnih strokovnjakov 
za to mesto? Morda? Ali je dru
gje vzrok, da se ne prijavljajo 
za ta delovna mesta? Prav goto
vo, da ni, o tem je že veliko na
pisanega v dnevnih časopisih. 
Zaenkrat zaman. Prekratek je 
čas, v katerem se uveljavljajo 
spremembe. Miselnost se ne spre
meni čez noč.

Ne nameravam razpravljati o 
problemih sedanje reelekcije, 
Bolj me zanimajo nadaljnje. Za
nimivo bo, kako bo uspela stro
kovna, ki je morda bolj potreb
na kot sedanja, ker je dosti 
»strokovnjakov«, ki so na delov
nih mestih in jim niso več kos. 
In ker menim, da je potrebno o

tem prej razmišljati, sem name
nil teh nekaj vrstic v premislek 
našim samoupravnim in drugim 
organom.

Nekaj besed o nazivu — stro
kovnjak. Danes si še vedno za
mišljamo strokovnjaka — viso
ko izobraženega človeka, človeka 
z visokošolsko izobrazbo. Samo 
to naj bi bil pravi strokovnjak. 
Ne, še zdaleč ne. Samo majhen, 
preprost primer in prepričani bo
mo, da temu ni tako. Vzemimo 
izdelovalca lesnega oglja ali ko
vača. Je navaden zemljan, mor
da celo brez osnovne šolske iz
obrazbe, toda odličen ogljar, za
res pravi strokovnjak svojega 
poklica. On je strokovnjak, saj 
so njegovi izdelki kvalitetni, lah
ko rečemo odlični. Torej on je 
strokovnjak. Vemo, da se posa
meznik lahko razvije v obrtnika, 
tako postane njegovo delo obsež
nejše in zahtevnejše. Zato potre
bujemo širše obzorje, večje zna
nje in sposobnosti, ne toliko v 
izdelavi kot v organizaciji dela. 
Mora imeti še neko šolo, mora 
se izučiti. In končno se taka obrt

VEVČE, FEBRUARJA — Ko
nec decembra 1965 smo prodali 
109 tovarniških stanovanj. Za pro
dajo je bilo že precej časa prej 
veliko zanimanje med interesenti 
in drugimi člani kolektiva, nič 
manjše zanimanje pa niso poka
zali mnogi tovariši iz sosednih in 
oddaljenih kolektivov, ki so pri 
nas iskali informacije o prodaji. 
Manjkali niso tudi tisti, ki so bili 
prepričani, da bodoča stanovanj
ska podjetja zaradi tega sploh ne 
bodo mogla poslovati, pri čemer 
pa jih je bolj zanimala zakonitost 
naše prodaje, kot pa interes, da 
bi se stanovanjska politika ureja
la in prilagajala realnim potre
bam kadrovske politike.

Takšna obsežna prodaja stano
vanj ima seveda svojo predzgo
dovino, ki ji daje povsem posebno 
obeležje. Že od leta 1960 nas tare 
problem nastanitve novo zaposle
nih. Število zaposlenih se je tedaj 
povečalo za 300 delavcev; hkrati 
pa je šlo tudi za tako imenovano 
»obnovo generacije«, kot imenu
jemo pojav, kadar stari delavci v 
velikem številu in neprekinjeno 
odhajajo v pokoj. Takšnih upo
kojencev je bilo v zadnjih letih 
nad 200. Mimogrede povedano, so 
ti delavci večinoma obdržali pri
dobljena stanovanja in je bilo za
radi tega seveda treba preskrbeti 
nekaj sto novih stanovanj.

Težave okrog teh stanovanjskih 
problemov seveda ne bi bile tako 
hude, če v teh kritičnih letih po
litika kreditiranja iz stanovanj
skega sklada občine ne bi bila za 
nas, oziroma za tiste, ki so uprav
ljali ta sklad, »španska vas«. 
Marsikdaj smo popolnoma v 
prazno razlagali, za kakšne sta
novanjske probleme gre v Vev
čah.

Pomagali smo si pač sami. Za
četi smo morali prav od kraja, t.j. 
financirati urbanistični načrt za
zidave Zaloške ceste, v katere ok
vir spadajo tudi Vevče in v 
okviru tega financirati še ožji za
zidalni načrt Vevče, ki je žal še 
vedno provizoričen, da smo vsaj

in kako
lahko razvije v podjetje. To je 
organizacija z velikim številom 
ljudi, z veliko proizvodnimi in 
industrijskimi stroji za proizvod
njo oglja. In strokovnjak v tem 
okolju? Da, tu se zahteva še 
boljšega strokovnjaka, ki mora 
obvladati industrijski način pro
izvodnje, tehnološki postopek, 
potrebne stroje, organizacijo de
la in še in še. Zato mora dobiti 
višjo stopnjo znanja v ustreznih 
šolah. Torej imamo različne stro
kovnjake na različnih mestih z 
različnimi težavnostnimi stopnja
mi dela in vsekakor z različno 
odgovornostjo. Ker pa vemo, da 
teži vsako podjetje (naj bi te
žilo) k razvoju in dvigu življenj
skega standarda, je potrebno, da 
imamo za vsako delovno mesto 
človeka, ki ustreza po strokovno
sti in znanju za to delovno me
sto. Saj to ni nič novega, to so 
v razvitih zemljah ugotovili že 
zdavnaj in s svojim standardom 
potrdili, da je to nujno potrebno. 
Zaradi vseh teh dejstev menim, 
da je priprava na strokovno re- 

(Nadaljevanje na S. strani)

lahko začeli graditi. Po mnogih 
težavah smo le z lastnimi sredstvi 
do danes vendar zgradili nekaj 
nad 100 stanovanj. Jasno je, da 
smo pri tem iskali vse vrste fi
nančnih virov, v zadnjih letih se 
nas je usmilil celo stanovanjski 
sklad.

Že dolgo je od tega, ko smo za
čeli z angažiranjem lastnih fi
nančnih sredstev tistih, ki so brez 
stanovanja in tudi njihovega last
nega dela pri gradnji. Prav zara
di teh razlogov je namreč zacve
tela pri nas takoim. zadružna 
gradnja, pri čemer je podjetje 
dajalo interesentom za stanovanja 
kredite od 400.000 do 1.500.000 din, 
vse drugo pa so opravili zadruž
niki sami. V zadnjih dveh letih 
smo se lotili gradnje s sofinanci
ranjem stanovalcev, ki so prispe
vali 10 in 15 °/o lastne udeležbe, 
tovarna 55 do 45 % in kreditov 
stanovanjskega sklada 40 do 50 %>.

Tako torej, nuja nas je pripra
vila do tega, da smo se bolj usme
rili na individualni interes do sta
novanj in sofinanciranje in prav 
zaradi tega smo tudi sklenili raz
prodati stara stanovanja. Ne za
to, da bi omalovaževali družbene 
interese, daleč od tega, pač pa 
zato, da si pridobimo nove fi
nančne vire za graditev nadaljnjih 
80 do 100 stanovanj, ki jih naši 
ljudje krvavo potrebujejo.

Še vedno imamo 45 družinskih 
očetov, naših delavcev, ki zasilno 
prebivajo v samskem domu, da
leč od družine. Imamo več sam
cev, ki delajo pri nas, dobro de
lajo, že več let in si žele predvsem 
stanovanje, imamo tudi nekaj de
lavcev z družinami, ki žive po 
kleteh in po drugih nemogočih 
prostorih.

Ob izidu temeljnega zakona o 
gospodarjenju s stanovanjskimi

še kaj...
hišami ali drugače rečeno, o sta
novanjskih podjetjih, smo prouče
vali možnosti ustanovitve lastne 
stanovanjske enote ali pa mož
nost prodaje ter da se v bodoče, 
pri nadaljnji gradnji, vežemo na 
občinsko stanovanjsko podjetje.

Strokovni uslužbenci so prene
sli to dilemo tudi na organe sa
moupravljanja. Le-ti so sklenili, 
naj se stanovanja prodajo, če 
stanovalci pokažejo za to dovolj 
interesa. Že v novembru smo po
klicali na posvet prizadete nosilce 
stanovanjske pravice tistih stano
vanj, ki bi prišla v poštev za pro
dajo. Zanimanje za odkup je bilo 
prav neverjetno veliko. Domala 
enoglasno so potrdili pripravlje
nost za odkup. To je dalo povod 
za definitiven sklep delavskega 
sveta tovarne o prodaji stanovanj. 
Ta organ je določil hiše, v kate
rih bi stanovaja prodali in tudi 
komisijo za izvedbo prodaje.

Prvi ukrep komisije je bil oce
nitev stanovanj po sodnem izve
dencu. Nadalje pa je formulirala 
pogoje prodaje. Ker je komisija 
že vnaprej predvidevala trstiko 
takih ukrepov, preden bi kdor
koli proučil dejanski položaj, je 
pogoje dokaj zaostrila, čeprav je 
bilo evidentno, da bodo ta stano
vanja pokupili delavci, ki jim je 
bilo stanovanje dodeljeno tako 
rekoč v dosmrtno koriščenje 
(potek, pogoji prodaje in druge 
okoliščine so nanizane v zapisni
ku finančne inšpekcije SDK, ki 
ga kasneje citiramo).

Komisija za prodajo stanovanj 
je razpisala prodajo na podlagi 
sprejemanja ponudb. Ne da bi 
navajali podrobnosti, je rezultat 
prodaje naslednji:

!(Nadalje:vanje na 8. strani)

Ob mednarodnem prazniku žena

8. MARCU

čestitajo članicam vseh treh kolektivov 
samoupravni organi in družbene organizacije Zdru
ženih papirnic Ljubljana, Papirnice Količevo in 
uredniški odbor »Našega dela«
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Seje
upravnega

odbora
Tovarne
celuloze

Medvode
MEDVODE, FEBRUARJA — 

Upravni odbor Tovarne celu
loze Medvode se je v mesecu 
januarju ter februarju dva
krat sestal:

1. Na seji 7. I. 1966 je raz
pravljal o proizvodnji ter ob
računu OD zai december, o 
pogodbah z občinsko skupšči
no Ljubljana-Šiška glede fi
nanciranja strokovnega šol
stva ter sofinanciranja komu
nalnih zadev v občini ter raz
ne prošnje.

V zvezi z drugo točko dnev
nega reda je UO sklenil pred
ložiti DS v potrditev sklepi, 
da se sklene pogodba v višini 
1 «/o za financiranje strokov
nega šolstva. Glede sofinan
ciranja komunalnih zadev pa 
UO ni predlagal sklenitve 
ustrezne pogodbe, ker je to
varna glede na ustvarjene 
sklade in glede na nujne po
trebe po malih investicijah v 
takem položaju, da bi izredno 
težko prispevala določena 
sredstva v te namene, čeprav 
se zaveda, da so tovrstne 
akcije občinske skupščine v 
korist občanov.

UO je pozitivno rešil proš
nji upokojenih delavcev Gre
gorja Dobnikarja in Andreja 
Kušarja, da še naprej oprav
ljata isto delo, ker sta bila 
upokojena kot udeleženca 
NOB pred 9. 9. 1943.

Prošnji tov. Slavke Jamnik 
pa ni mogel ugoditi glede po
višanja OD.

TVD »Partizanu« Sora je 
UO odobril denarno pomoč v 
znesku 10.000 din za organi
zacijo smučarskih ter sanka
ških tekem (iz osebnih dohod
kov nad ceniki).

Glede premestitve tov. Jo
žeta Bukovca v pinotan je bil 
UO mnenjti, da se ga preme
sti takrat, ko bo v pinotanu 
to nujno potrebno.

2. Na seji 7. II. 1966 je UO 
obravnaval problematiko pro
izvodnje v januarju in obra
čun OD, finančno poročilo za 
1. 1965, financiranje obnovitve 
jezu na Sori ter uskladitev 
organizacije tovarne z novo 
organizacijo podjetja in dru
go.

Pri obravnavi financiranja 
obnovitve jezu je poročal di
rektor tovarne tov. Jelen, da 
so sredstva za obnovitev jezu 
zagotovljena. Za obnovitev je
zu bi po predračunu potrebo
vali 35 milijonov starih dinar
jev. Zavarovalnica je škodo 
povrnila 10 milijonov starih 
dinarjev, Vodni sklad SR Slo
venije pa bo preko Vodne 
skupnosti Ljubljanica - Sava 
dal kot soudeležbo 14 milijo
nov starih dinarjev in dodat
no še 5 milijonov starih di
narjev za zavarovanje obrež
ja. Druga sredstva bo zagoto
vila tovarna iz svojih skladov. 
Poudariti moramo, da sta ime
la pri reševanju vprašanja 
obnovitve jezu vse razumeva
nje tako Vodni sklad SRS kot 
Vodna skupnost Ljubljanica- 
Sava. Razumevanje je poka
zala tudi občinska skupščina 
Ljubljana-Šiška, čeprav spri
čo finančnih težav ni mogla 
prispevati sredstev.

Glede uskladitve organiza
cije tovarne z novo organiza
cijo podjetja moramo pouda
riti, da so določene spremem
be v organizaciji nastale le 
pri nabavni službi, medtem ko 
so pri drugih službah spre
membe le v tem. da so pre
vzele večje pristojnosti in s 
tem tudi večje odgovornosti.

J. L.

Reelekcija - kdaj in kako Tečaj tujih jezikov
(Nadaljevanje s 1,. strani)

elekcijo važna. Če bomo priprav- 
Ijeni in vedeli, kdo in s katerim 
naj se zamenja, ne bo posebnih 
težav.

Vprašanje pa je, kdo naj za
menja tiste sedanje kadre, ki ne 
obvladajo svojih delovnih nalog. 
Pri nas je v praksi, da pride do 
zamenjave delovnega mesta sa
mo v primeru odhoda prejšnje
ga zaposlenega. Zamenjave gle
de na sposobnosti nimamo in jih 
ne bomo imeli, dokler bodo razni 
činitelji znotraj in zunaj podjet
ja vplivali na to. Kateri so, nam 
je znano.

Človečnost, socialnost, visoka 
pokojnina, zaslužnost v vojni, fa- 
miliarnost in seveda tradicija. 
Da, tudi v reelekciji strokovnja
kov je tradicija. Nimam namena 
oporekati pomembnost tradicije 
za podjetje in njegov razvoj. Tu
di zelo napredne in moderne to
varne na zahodu se sklicujejo na 
tradicijo, tudi ne smemo prezreti 
dejstva, da ni tradicija v tem, 
da delamo tako, kot so delali 
predniki pred 50 leti, ampak v 
tem, da so že naši predniki de
lali dobre in odlične izdelke za 
takratni čas in da je njihov iz
delek že takrat bil iskan in z 
lahkoto prodan. Zamislimo si sa
mo podjetje na zahodu, ki bi še 
danes delalo take izdelke kot nji
hovi predniki in da bi imeli še 
danes isto organizacijo dela itd. 
Mislim, da smo vsi prepričani, da 
bi na mah propadli. Zato tudi mi
slim, da v tradiciji ne bi iskali 
napredka, pa tudi ne v tradiciji 
strokovnjakov. Konkretno, če je 
bilo včasih potrebno razpravljati 
o razvoju podjetja in so o tem

odločali mojstri, je danes nujno, 
da o tem razpravljajo visoko izo
braženi strokovnjaki, če pa je 
o tem odločal lastnik, danes ni
kakor ni dano, da odloča en sam 
vodilni strokovnjak. Torej, išče
mo napredek v strokovnih ka
drih, ki imajo teoretično znanje 
in praktično delo, prakso v pro
izvodnji. S teorijo in prakso, ne 
pa le z enim od teh.

Upam pa si trditi, da je težje 
doseči teorijo kot pa prakso, če 
imaš teorijo. Redki so, da bi se 
dokopali do teoretičnega znanja, 
če so dolgoletni praktiki. In v 
tem grmu tiči zajec! Zato se bo
jimo ljudi s teorijo, ker so spo
sobni v kratkem obdobju dobiti 
prakso in nas prekositi. Žalostno, 
toda resnično je dejstvo, da smo 
v dvanajstih letih mojega službo
vanja v podjetju zaposlili eno 
inženirko kemije in še ta je v 
enem mesecu odpovedala. Dobila 
je namreč vajeniško plačo. In 
tako smo se srečno oddahnili. De
nimo roko na srce, če bi takrat 
zaposlili vsaj dva kemika, bi da
nes ta dva imela že sedem let 
prakse, verjetno bi bila sposobna 
za kakšno odgovornejše mesto v 
podjetju in tradicija bi bila okr
njena.

Morda se bomo tolažili s kadri 
iz srednje papirniške šole. Da, 
zelo so nam potrebni in to je ve
lik napredek. Vendar ti ne ustre
zajo za študij razvoja in napred
ka podjetja. Za nas je važen raz
voj. Ker to, kar delamo, bomo 
lahko delali do konca delovne 
dobe. Kaj pa napredek, kaj raz
voj novih konkurentov? Lahko 
se je sprehajati po bojišču, če 
ni nasprotnikov. Toda nasprot

nik — konkurent se bliža, se raz
vija. On ima šolane strokovne 
kadre, ki bodo v nekaj letih do
bili tudi prakso in to prakso z 
modernimi stroji velikih kapaci
tet. Mislim, da smo prve vagone 
v vlaku že zamudili, vstopimo 
vsaj v sredino, ki je tudi mamlji
va, saj je po pregovoru — zlata.

Sedaj imamo tečaj za REFA 
sistem organizacije dela. Potreb
na bo reorganizacija služb, mor
da organizirati razvojni oddelek 
itd. Toda za to potrebujemo ka
dre, ustrezne strokovne kadre.

Vstopimo vsaj v sredino vlaka!
JF

MEDVODE, FEBRUARJA - 
Ob vedno večjem komercialnem 
poslovanju s tujino vse bolj na
rašča potreba po znanju tujih je
zikov. Tudi strokovne literature v 
domačem jeziku še ni dovolj. Da 
bi si pridobili ali poglobili znanje, 
je v prvi polovici letošnje sezone 
obiskovalo tečaje tujih jezikov 16 
naših sodelavcev, v drugi polovici 
pa 13. Od tega študirajo trije an
gleščino, ostali pa nemščino.

Podjetje »Kovinarska« Krško je za diesel agregat na Količevem 
izdelalo cisterno za 100.000 litrov nafte

PAPIRNICA KOLIČEVO

Seje delavskega sveia
KOLIČEVO, FEBRUARJA — Delavski svet podjetja 

je na svojem 21. zasedanju obravnaval in potrdil inventuro 
restavracije na dan 31. 12. 1965, potrdil zaključni račun re
stavracije za leto 1965, obravnaval in potrdil inventuro podjet
ja na dan 51. 12. 1965, ter sprejel plan proizvodnje za leto 1966.

Poročilo komisije za popis vrednosti v restavraciji je po
dal predsednik. V. Vavpotič. V poročilu je navedel, da je ko
misija pri popisu popisala sredstva pri banki, gotovino v bla
gajni, terjatve do kupcev, obveznosti do dobaviteljev, ter vse 
zaloge materiala, drobnega inventarja in embalaže. Večjih 
inventurnih razlik komisija ni ugotovila, razen pri zalogah 
materiala in pri zalogah tobačnih izdelkov. V teh dveh prime
rih je komisija predlagala, da se za višek tobačnih izdelkov 
priznajo izredni dohodki, za manjkajočo količino vina pa 
obremeni prizadeto osebje v točilnici.

Po podanem poročilu in razpravi je delavski svet sprejel 
in potrdil odločbo o popisu osnovnih sredstev v restavraciji 
na dan 31. 12. 1965.

Poročilo o poslovanju restavracije za leto 1965, kakor tudi 
predlog za ugotovitev in delitev celotnega dohodka ter do
hodka, je podal računovodja. Pri tem je naglasil, da se je 
promet v restavraciji in bifeju spričo povečanja obsega po
slovanja in višjih cen močno povečal. Na ta način se je celotni 
dohodek v primerjavi z lanskim letom povečal za 31,3 °/o, po
slovni stroški pa so se, predvsem po zaslugi zmanjšanja režij
skih stroškov znižali za O,!0/«. Na ta način je porasel dohodek 
za 50,1 %>, ki spričo ukinitve prispevka na dohodek pomeni tudi 
čisti dohodek. Ob koncu svojega poročila je predlagal, da de
lavski svet sprejme:

1. Bilanco na dan 31. 12. 1965
2. Ugotovitev in delitev celotnega dohodka in dohodka
3. Izredne izdatke in izredne dohodke.
Delavski svet je na podlagi poslovnega poročila, predlože

ne bilance ter predložene ugotovitve in delitve celotnega do
hodka ter dohodka, po krajši razpravi sprejel s sklepi:

1. Potrdi bilanco na dan 31. 12. 1965

AKTIVA
din

Denarna sredstva..............................  1,069.285
Terjatve do kupcev......................... 57.500
Zaloga materiala............................... 4,970.671
Razna aktiva......................................... 887.482
Skupaj................................................... 6,984.938

PASIVA
din

Poslovni sklad.................................... 1,739.118
Obveznosti do dobaviteljev .... 4,811.899
Rezervni sklad.................................... 19.621
Razna pasiva......................................... 414.300
Skupaj................................................... 6,984.938

2. Potrdi ugotovitev in delitev celotnega dohodka in dohod
ka po plačani realizaciji za leto 1965.

din
Celotni dohodek.................................... 47,482.984
Poslovni stroški...................................  45,273.139
Dohodek.............................................. 2,209.845
Prispevek za Skopje......................... 12.013
Prispevek v skupne rezerve . . . 27.272
Prispevek v rezervinii 'sklad . . . 29588
Poslovni sklad.................................... 588.640
Osebni dohodki bruto.................... 1,552.332

3. Potrdi znesek
— izrednih izdatkov.......................... 3.908
— izrednih dohodkov.................... 280.430

Poročilo centralne popisne komisije je prebral predsednik 
Stane Skok. Naglasil je, da je pri popisu sodelovalo 10 popis
nih komisij in 7 popisnih podkomisij. Komisije so svoje delo 
v glavnem končale do predpisanega roka. Popisne komisije so 
popisale osnovna sredstva v uporabi, osnovna sredstva v grad
nji oz. izdelavi, sredstva skupne porabe v gradnji oz. izdelavi, 
zaloge surovin in goriva, zaloge drobnega inventarja in avto- 
gum, zaloge pomožnega materiala, zaloge embalažnega in osta
lega materiala, terjatve do kupcev in dobaviteljev, ter ostale 
obveznosti in terjatve.

Pri popisu osnovnih sredstev je komisija ugotovila pri
manjkljaj krožne žage v vrednosti 17.250. Žaga je bila že 6 
let izven obrata in jo je nekdo konec leta 1965 ukradel, za 
kar se predlaga izbris iz registra osnovnih sredstev. Pri popi
su komisije niso ugotovile presežkov osnovnih sredstev. Ko
misija je predlagala delavskemu svetu za odpis 14 kom osnov
nih sredstev. Za odpis predlagana sredstva so popolnoma 
iztrošena in za podjetje brez vsake vrednosti.

Po podanem poročilu in razpravi po poročilu je delavski 
svet potrdil naslednje stanje osnovnih sredstev:

Aktivna osnovna sred. 
nabavna vrednost . .

Dejansko 
stanj e

4.428,44(1.780

Kn j ižnio 
stanje

4.428,459.030

Pre
sežek

Pri
manj-
kLjarj

17.250
Odpisi......................... 2.331,582.032 2.331,599.282 — 17.250
Sedanja vrednost . . 2.096,859.748 2.096,859.748 — —
Osnovna sred. v 
izgr. oz. izdel. . . . 106,319.088 106,319.088 _ _
Sredstva skupne 
porabe v upor. 
nabavna vrednost . . 74,617.366 74,617.366
odpisi......................... 29,278.806 29,278.806 — —
sedanja vrednost . . 45,338.5,60 45,338560 — —
sredstva skupne por. 
v gradnji oz. izdel. 17,209.309 17,209.309 — —

O ipilamiu proizvodnje za leto 1966 fdbjavljamo v iej številki 
poseben članek.



Št. 2 — 25. februarja M66 »NAŠE DELO« Stran 3

Regeneracija pare na IV. PS - vgradili smo rekuperator
VEVČE, FEBRUARJA — Prav 

v času, ko vsakdo išče svoje no
tranje rezerve, je tudi pri nas 
konično prišlo ido realizacije na
prave za rekuiperafcijo 'toplote, 
kar pomeni ponovni izkoristek 
že izgubljene toplote. Velike ko
ličine toplota, ki jo potrebujemo 
pri papirnih strojih za sušenje 
Papirja, dovajamo v sušilne ci
lindre v obliki pare, ki zaradi 
svoje ekspanzije odda itppldkk 
vrtekočinjemi Ikondemzait pa potem 
odvajamo nazaj v kotlarno. Pa
pirni trak se ob dotiku z vročim 
sušilnim cilindrom suši, pri tem 
Pa oddaja vlago klobučevini, ki 
f?a pnitislka Ob valj. Klobučevina 
se pri item oigreje in navlaži ter 
nato, ko se vrti brez papirnega 
traku v sitrojiu, odda toploto v 
obliki vročega in vlažnega zra

ka. Klobučevina se ob dohodu 
svežega .zraka, ki prihaja izpod 
stroja, suši, vlažen topel zrak pa 
otdhaja iznad stroja na prosto — 
čista izguba toplote.

Da bi povečali proizvodnjo pa
pirja na stroju, dovajamo pod 
njega topel zrak im klobučevine 
čimprej ogrejemo. Tako doseže
mo, da se bolj sulši in prevzema 
manj toplote od sušilnega cillin- 
dira za sebe, več pa je ostane za 
sušenje papirnega traku. Zaradi 
preprečitve 'dostopa hladnega 
zraka k stroju s strani so pričeli 
že pred leti prekrivati sušilno 
skupino papirnih strojev z alu
minijastimi pokrovi, ki ga lahko 
vidimo tudi pni- našem IV. PS. 
S tem dosežemo, da se topel arak 
čimbolj zadržuje pri stroju ter 
preprečuje dostop hladnega zra

ka v sušilni del stroja. Tako po
večujemo sušenje ter zmanjšu
jemo toplotne izgube, ki nasta
jajo pni sušenju zaradi dostopa 
hladnega zraka. Še boljši učinek 
je dosežen s popolnoma zaoritimi 
pokrovi, kakršne imajo vsi no
vejši, moderni papirni stroji. Na 
ta način je svežemu zraku, ki ga 
predhodno ogrejemo, možen do
stop le /izpod stroja. Dostop k 
stroju je pri tej izvedbi možen 
le skozi premakljiva vrata na 
stranicah pokrova, za 'kontrolo 
delovanja stroja pa so na vseh 
straneh vgrajena okna.

.Prednosti, ki jih dosežemo s 
tema dvema pokrovoma, so vid
ne, ako si ogledamo tabelo, ki 
nam jasno pokaže, koliko boljši 
izkoristek toplote dosežemo pri 
strojih z monitiranimi pokrovi.

PREGLED VPAREVANJA OZ. IZPAREVANJA VODE V SUŠILNI SKUPINI
Odvodni zratk nad strojem

Sveži zrak z odprtim z zaprtim
pokrevom pokrovom

a b a b a b a b

Temp. svežega oz. o/dvodnega zraka . . 8 18 40 41 55 55 71 °C
Relativna vlažnost........................................ 70 70 55 55 60 60 50 °/o
Količina vode v kg zraka......................... 43 9 26 28 58 58 117 'g
Enota toplote v kg zraka......................... 4/6 9,8 26.6 28 53 53 92 Kcal
Rosiščna točka odvodnega zraka . . . 2 12,6 23 30 45 45 56 °C
Toplotna enota pri rosišču......................... 3 8.5 22,3 23,8 50 50 86 Kcal
Potreba zraka na kg vode......................... 47 54,2 18,6 20,5 9,3 kg
Topi. enota odvodnega zraka za kg vode 1034 986 904 885 6 805 Kcal
Toplotni izkoristek pri teoretični porabi

620 Kcal . . .............................................. 60 62,8 68,5 70 77 »/o
Poraba toplote z izkoristkom odpadne

toplote za zrak........................................ 820 725 Kcal
Toplotni izkoristek z izkoristkom odpad-

ne toplote................................................... 75,6 85 o/o
a = srednja, letna temperatura 
b — srednja poletna temperatura

Kot smo videli, pri vseh pri
merih dovajamo toploto v papir
ni stroj preko sušilnih cilindrov 
ter s prejšnjim ogrevanjem pod- 
pihovalnega zraka. Večji del le 
toplote nato Odha ja kot vroč zrak 
nad strojem na prosto'.

Vso toploto, ki jo vsebuje zrak, 
ko odhaja od sit roja, je moč po-

novo izkoristiti. To pa dosežemo 
ravno z rekuperatorjii toplote. 
Razni proizvajalci naprav za re
generacijo toplote izdelujejo 
različne oblike in sisteme, v 
bistvu pa so to samo grelna te
lesa, ki jih ogreva odvodni zrak, 
pri prehodu skoznje pa se drugi 
zrak ogreje. Tega potem upora-

Montaža rekuperatorjev s pomočjo helikopterjev. — Posnetek 
neke tovarne v ZSSR

bimo bodisi na podpih pod stroj, 
bodisi za ogrevanje prostorov v 
zinmskem času. Z njim lahko 
ogrevamo vodo ali ,ga kakorkoli 
drugače izkoristimo. Kako velike 
prednosti nam nudi rekuperacija, 
vidimo že iz tega, da so vsi no
vejši papirni stroji s pokrovi 
nad sušilno skupino, opremljeni 
tudi z napravo za regeneracijo 
toplote.

Po dolgih premislekih smo se 
odločili, da itudi pri našem PS 
IV, pri 'katerem porabimo zelo 
veliko pare, nabavimo taksno 
napravo. Iz preračunov sodeč 
bomo lahko vsako leto prihranili 
s tem .okoli 3500 ton pare, kar 
pri sedanjem Stanju, ko nam je 
vedno primanjkuje in morajo 
naši kotli kljub izdatni pomoči 
loko kotla stalno obratovati z 
maksimalno zmogljivostjo, po
meni veliko korist in razbreme
nitev kotlov.

Ker tovrstnih naprav še ne iz
delujemo pri nas, smo se izmed 
ponujenih inozemskih odiločili za 
napravo avstrijske firme Caliqua 
z Dunaja, kalbišno' ima že bliž
nja Papirnica Količevo. Naprava 
ima obliko rakete, tako da bo 
marsikdo lahko posumil, če tudi 
v Vevčah ne pripravljamo izleta 
v vsemirje. Naprava firme Ca- 
liqua, ki ima nekaj prednosti, 
med katerimi je predvsem važen 
boljši izkoristek, je sestavljena 
iz dela za pod|pilh in dela za ogre
vanje zraka, s katerim bomo 
ogrevali 'dvorano papirnega 
stroja.

Ogrela naj bi 30.000'kg/Ih pod- 
pihanega zraka za diferenco 40°, 
pozimi pa 50.000 kg/h zraka za 
toplotno diferenco 30° C za ogre
vanje dvorane.

Poleg tega je zmožna ogrevati 
še 30.000 ll/lh vOde za diferenco 
30° C. Dela za ogrevanje vode, 
ki se lahko dodatno vstavi v del 
rakete, zaenkrat nismo kupili.

Celotna naprava je krmiljena 
avtomatično z rosišonim termo
statom. Kljub temu, da se bo ce
lotna naprava s prihrankom 
pare, ki naj jo kot toploto povr
ne, 'Odplačala šele po nekaj letih, 
upamo, da bo čimprej upravičila 
smotrnost nabave.

VAŽNEJŠI SKLEPI SAMOUPRAVNIH ORGANOV 
OD 15. I. DO 15. II. 1966

Vevče, februarja.
■ UO je obravnaval več prošenj za sprejem na razpisano 

delovno mesto pravnika podjetja. Glede na pogoje, ki jih je 
vseboval razpis, je najbolj ustrezal tovariš Jurij Mušič, diplo
miran pravnik, ki bo v kratkem prevzel pravno službo v 
podjetju.

■ DS podjetja je obravnaval inventuro za leto t965. Po 
poročilih centralne inventurne komisije in komisije za popis 
terjatev in obveznosti, je razpravljal o nekaterih minimalnih 
viških in manjkih, ki so bili po mnenju komisij delno uteme
ljeni, za manjše zneske pa je obremenil posamezne odgovorne 
delavce. Po natančnem pregledu je DS potrdil stanje vseh 
sredstev.

■ DS PE Vevče je obravnaval in potrdil predlog komisije 
za nagrajevanje o spremembi cenika za enoto proizvoda. Po 
tem predlogu je, razen popravka normativne porabe časa za 
enoto proizvoda, določena za vse ekonomske enote enaka za
četna osnova, ki je izražena v višini vrednosti točke 2,34 Po 
tej vrednosti oz. novih cenikih bodo obračunavali OD s 1. II. 
1966.

■ DS je obravnaval predlog komisije za delitev čistega 
dohodka za formiranje posebnega rezervnega sklada OD.

Zaradi predvidene rekonstrukcije I. PS, zaradi katere ne 
bo obratoval I. PS približno tri mesece, je DS sklenil, da se 
formira poseben rezervni sklad osebnih dohodkov, da bi s to 
rezervo nadoknadili izpad proizvodnje pri I. PS in pri vseh 
drugih ekonomskih enotah, ki so vezane na dejavnost PS I. 
in sicer: energije, »ostali«, klejska kuhinja, strojna dodelava, 
ročna dodelava.

DS je potrdil višino rezervnega sklada OD, in sicer: okoli 
34 milijonov, kar predstavlja okroglo bto/bto dinarjev 60 mi
lijonov + 20 °/o = 72 milijonov dinarjev.

Navedeni znesek rezervnega sklada OD naj se izloči iz 
čistega dohodka, doseženega v letu 1965.

■ DS je na predlog referenta za družbeni standard odo
bril nakup pomivalne mize za Delavsko restavracijo za 620 ti
soč din.

■ V zvezi s prošn jo Tehniške srednje šole za strojno stro
ko, za mehanski gonilnik P. I. V., je DS glede na priporočilo 
EE 1800 — uprave oddelka za vzdrževanje, ker je navedeni 
gonilnik za nas neuporaben, sklenil, da ta neuporabni gonil
nik preda šoli kot pripomoček pri učenju.

■ V zvezi s prodajo stanovanj je DS sklenil, da naj se 
denarna sredstva prodanih stanovanj namenijo kot namenska 
sredstva za gradnjo stanovanj.

■ Ker se v zadnjem času dogaja, da živijo v samskem 
domu žene, je DS sklenil, da se bo moral vsakdo, ki bo v bo
doče pripeljal svojo ženo v samski dom, takoj izseliti.

B V zvezi s prošnjo sindikalne podružnice Vevče za odo
britev izrednega plačanega dopusta, je UO odobril štirim čla
nom našega kolektiva po 2 dni izrednega plačanega dopusta 
zaradi smučarskega tekmovanja, ki ga bo organiziralo društvo 
gozdarjev, lesarjev in lovcev.

B UO Papirnice je obravnaval predlog kadrovskega sek
torja za sprejem delavcev na razglašena delovna mesta in 
sprejel naslednje delavce:

1. Andrej Pirkmeier — na delovno mesto delovodja bi*u- 
silnice,

2. Štefan Kržin — na delovno mesto mojstra brusilnice,
3. Jelena Kocjan — na delovno mesto ekonomski tehnik, 

v komercialnem sektorju (izvozu).
Ing. J. H.
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Plan proizvodnje za leto 1966
Plan za lato 1966 je sest: avl jem 

na teh ipredpostavkah:
— naprelkmjeno obratovanje,
— mafcsirmailino izfcoirišičamje 

strojmih (kapacitet z izbi ra nislt,raz
nega asortimenta proizvodov,

— da ne glede na rekorden 
izvoz v letu 1965 obdržimo izvoz 
na sedanji višini,

— na izboljšanju kvalitete na- 
isih izdelkov,

— na znižanju proiizvodnih 
stroškov.

Blagovna proizvodnja v tonah

Stroj Real. Plan Plan Plan 1966 Plan 196,6 Plan 1965
1965 1965 1966 Plan 1965 II Real. 1965

PS I tom 801 855 839 98,1 104,7 93,7,1
PS II ton 2.568 2.610 2.672 102,4 104,0 98,4
KS I ton 6.858 6.300 6.476 102,8 94,4 108,9
KS II ton 13.140 12.764 12.473 97,7 94,9 102,9
LS ton 2.069 2.131 1.937 91,9 94,5 97,1
SLO ton — — 329 107,2 1114,8
Skupaj ton 25.436 24.660 24.746 100,3 97,5 103,1

in valovitega kartona, je skupna 
planirana proizvodnja v .lepem- 
kovem oddelku nekoliko nižja, 
kot v lanskem letu. Če pa prište
jemo k skupni količini lepenke 
še količino tako imenovane pol- 
snovi oz. predelanih cementnih 
vreč in valovitega kartonpotem 
pa vidimo, da je plan proizvod
nje lepenke dokaj visok in pre
sega lanskoletni plan in realiza
cijo.

Skupna proizvodnja lepenke 
bio ili957 ton, v rednosti 6,800.476 
N dim. Od te količine planiramo 
za izvoz 95 ton lepenk, v vred
nosti 246.927 N din oz. 17.637 do
larjev.

Produktivnost ugotovimo tako, 
da izračunamo, koliko kg izdel
kov odpade na enega zaposle
nega. Kartonski stroj s pogonske strani

Iz razpredelnice je razvidno, 
da planiramo za letošnje leto 
Skoraj enako proizvodnjo kakor 
lani. Razlike so le med posamez
nimi stroji. Vzroki za ta, nihanja 
pa so naslednji:

Plan za leto 1966 predvideva 
na PS I proizvodnjo 839 ton iz
delkov. Ta je za 1,9 0/o nižja, ka
kor v planin za J. 1965 in za 4,7 °/o 
višja, kakor pa je bila realiza
cija oz. proizvodnja v 1. 1965. 
Vzroki za to so, v različnem pla
niranem obratovalnem času in pa 
v nekoliko spremenjeni struk
turi asortimenta glede na lansko 
leto. Predvidevamo, da bo PS I 
obratovali v letu 1966 550 dni, v 
lanskem letu pa smo planirali 
339 dni. Samo na podlagi te ugo
tovitve bi marali predvidevati 
letos večjo proizvodnjo, vendar 
nam struktura asortimenta poka
že, da bomo v letošnjem letin 
proizvedli 90 ton filter k,rep pa
pirja nasproti 30 tonam, ki smo 
jih planirali za lansko leto in je 
zaradi tega to odstopanje navzdol 
opravičljivo.

Od skupne zgoraj navedene 
količine izdelkov bomo izdelali na 
PS I okoli 200 ton izdelkov ali 
točneje 19S.740kg. Tudi v pog,le
du izvoza povečujemo količine za 
■okoli 20 ton glede na lansko leto. 
Vrednost izdelkov na PS I, ki jih 
bomo izvozili, planiramo na 668 
tisoč 220 N din oz. 47.730 dolar
jev. Vrednost celotne proizvodnje 
na PS I pa iznaša 3,,173.220 N din.

Na papirnem stroju II presega 
planirana proizvodnja proizvod
njo v letu 1965 za 4% in lansko
letni plan za 2,4 "/o. Iz tabele je 
razvidno, da bomo na PS II pro
izvedli, 2672 ton izdelkov v skup
ni vrednosti 8,270.944 N din. Tudi 
na tem stroju je predviden 4 dni 
daljši obratovalin čas, kakor pa 
je bil planiran lani. PS II bo 
obratoval 349 dni (plan 1965 : 345 
dni). Seveda so zaradi daljšega 
obratovalnega časa tudi proiz
vodne količine večje. Prav na 
tem stroju planiramo v letoš
njem letu obeuitno večjo proiz
vodnjo, izdelkov za izvoz in sicer 
825 ton nasproti planiranim 570 
tonam v lanskem letu. Vrednost 
proizvodnje za izvoz v 1. 1966 
ocenjujemo na 1,927.500 N din 
ali 137.678 dolarjev.

Tudi glede asortimenta oz. nje
gove strukture je v letošnjem pla

nu določena sprememba glede na 
lanskoletni plan. Predvidevamo 
večjo proizvodnjo presing papir
ja na račun plakatnega papirja 
oz. drugili izdelkov (1966 — 600 
ton = 1965 250 pressjplakat. 1587 
: 1810).

Proizvodnjo na KS I planiramo 
v višini 6.476 ton in vrednosti 
13,983.444 N din. Količinsko je 
2,8 Vo nad lanskoletnim planom 
in 56% pod (realizacijo v 1. 1965. 
Predvidevamo okoli 1,5% daljši 
obratovalni čas glede na plan 
196,5 in sicer 347 dni nasproti 342. 
Asortimenta na item stroju, po 
planu, ne bomo spreminjali, ra
zen nekoliko večje proizvodnje 
KB kartona in TB kartona. Pred
videvamo 275 ton proizvodnje za 
izvoz v (rednosti 398.750 N din 
oz. 28.482 dolarjev. Glede na pla
nirano proizvodnjo za izvoz v 
lanskem lotu je letošnji plen 
večji za 125 ton ali za 84%.

Na našem največjem stroju 
planiramo letos proizvodnjo 12 
tisoč 473 ton izdelkov. Iz tabele 
lahko ugotovimo,, da smo na tem 
stroju planirali nižje, kakor v 
lanskem letu in precej nižje ka
kor je bila dejanska lanskoletna 
proizvodnja, kljub temu, da pla
niramo 9 dni daljši obratovalni 
čas, kakor smo ga planirali za 1. 
1963. Vzrok za tako znižanje pro
izvodnje že v planu je iz leta 
v leto večja proizvodnja za izvoz. 
Tako smo v 1. 1965 plani rali iz
voz 3100 ton izdelkov, v letoš
njem planu pa ga, povečujemo na 
4400 ton, kar predstavlja pove
čanje za okoli 42% nasproti lan
skemu letu. Izvoz sam na sebi 
še ne bi imeli jposledice zniževa
nja proizvodnje vsaj ne v taki 
meri, če ne ibi bilo pri nas že kar 
ndkako uzakonjeno, da morajo 
biti izvozni normativi nižji, kljub 
ugodnejšim pogojem, vsaj kar se 
tiče surovin oz. vnosa. Mislim, 
da bi bilo prav. da bi se enkrat 
DS poglobil malo bolj tudi v to 
smer.

Vrednost celotne planirane 
proizvodnje na KS II predvide
vamo na 24,690.417,N din, od tega 
predstavlja vrednost izvoza 7710 
tisoč N din ali 550.708 dolarjev. 
Obrat ovalni čas je 342 dni.

Zaradi lanskoletne reorganiza
cije SLO in njegove preusmeri
tve v predelavo cementnih vreč

Prečni rezilec kartonskega stroja II

Real. Plan
1965 1965

Proizv. ton . . 2,5.456 24.660
0 štev. zap. . . 730 750
Na 1 delavca tog 34.843 32.880

Proizvodnja lesovine
Planiramo normalno proizvod

njo. kakor se je gibala že v pre
teklih letih dn sicer 800 ton le
sovine

od tega 100 ton 0,8 mm
650 ton 1,0 mm 

50 ton brez sita 
800 ton

Po normativnih z,a proizvodnjo 
lesovine bi morala brusi,linica ob
ratovati v 1966. ,]eltu 242 polnih 
dni.

Plan Plan 1966 Plan 1966 Real 1963 
1966 Real. 19613 Plan 1963 Plan 1865

24.746 97,3 100.3 102.8
720 98.6 96.0 101,4

34.369 98.5 104.1 106.0

Predelava cementnih vreč
SLO
Obratovalni čas 540 dni: od te

ga 300 dni proizv. oz. predelava 
cementnih vreč; 40 dani proizv. 
sive lepenke.

Upoštevaj,oč normative, bi mo
rali v tem času izdelati 62 ton 
sive lepenke im 835 ton polsnovi 
iz natron vreč.

Glede na količine im asorti
ment plana za 1. 1966, bomo od 
885 ton predelanih cementnih 
vreč porabili za proizvodnjo dru
gih izdelkov 556 ton polsnovi, s

katero nadomeščamo nebeljeno 
celulozo, 329 ton pa bomo proiz
vedli na zalogo.

Če vse posamezne vrednosti 
planirane proizvodnje po strojih 
zberemo, pridemo do vrednosti 
naše celotne proizvodnje na vseh 
strojih. Ta vrednost oz. vrednost 
planirane proizvodnje je za leto 
1966 tj. za 24.417 tom proizvodov 
57,247.501 N din ali 5.724,750.,100 
starih din. Skupna vrednost pla
nirane proizvodnje za izvoz pa 
znaša 10,951.397 N din ali 782.235 
dolarjev, kar predstavlja 19,1 % 
celotne vrednosti proizvodnje.

Količinska primerjava izvoza 
nasproti celotni proizvodnji pa 
nam pokaže, da bomo letos izvo
zili približno 24% vseh izdelkov, 
kar da v absolutni številki 5793 
ton ali 5,793.712 kg. MJ

Delo sindikalne podružnice v letu 1965
KOLIČEVO, FEBRUARJA —

Pri pregledu dela, ki ga je sin
dikalna podružnica opravila v le
tu 1963, lahko ugotovimo, da je 
bilo precej raizgibano in pestro. 
Že samo dejstvo, da je v minu
lem letu prišlo z uvedbo gospo
darske reforme do precejšnjega 
preobrata v celotnem našem go
spodarstvu, je predvsem družbe- 
no-političnim organizacijam po
stavilo nove zahtevne naloge. 
Sindikalna podružnica se je, ob 
■soideloivamiju z drugimi organiza
cijami naše delovne skupnosti, 
resno Spoprijela, s problemi, ki 
so naštali v zvezi z reformo. Tu
di v našem podjetju je ob uva
janju reforme nastal problem vi
ška delovne sile. Glede na ukre
pe v zvezi z intenzivnejšim izko
riščanjem proizvodnih kapacitet, 
znižanja zastojev, ilskamlja notra
njih rezerv in podobno, se je 
tudi pri nas pokazalo, da se (šte
vil,ono (stanje kolektiva, lahiko 
zmanjša. Vendar ta problem ni
smo reševali z odpuščanjem de
lovne sile, temveč smo znižanje 
sialeža zaposlenih uresničevali 
tako, da namesto vseh tistih, ki 
so odšli v pokoj ali kakorkoli 
drugače zapustili podjetje, nif 
smo zaposlovali novih delavcev. 
S talkam načinom, smo število za
poslenih uspeli precej zmanjšati, 
ne (da bi bilo potrebno posegati 
po zelo bolečih ukrepih odpušča
nja.. Že več kot 2 leti izvajamo 
v podjetju 42-urni delovni čas 
in imamo štiri delavne izmene. 
Lahko rečemo, da smo s takim 
delovnim časom vsestransko 
usipeli itn da dosegamo zadovo
ljive ekonomske rezultate. Ven
dar nam je 'kljub temu o,stalo 
precej odprtih vprašanj kot npr. 
notranji transport, izboljšanje 
organizacije dela v dodelavi in 
izdelavi kot itudi v vseh drugih 
oddelkih podjetja. S tem hočemo 
izboljšati celotno poslovanje, ki 
naj nam pripomore k povečanju 
osebnih dohodkov zaposlenih, ka
kor tudi potrebnih skladov. Sin
dikalna podružnica je med dru
gim razpravljala o integraciji 
delovnih skupnosti Tovarne ce
luloze in roto papirja Kriško, To
varne dokumentnega papirja Ra
deče in' našega podjetja. Mnenje 
sindikata o tej integraciji je, da

je potrebno to vprašanje vse
stransko temeljito proučiti in če 
so med nami res vse potrebne 
stične točke, da integracijo ustre
zno izvedemo.

Po reformi je tudi pri nas na
stalo večje popraševanje po de
lu, zato (se je delovna disciplina 
zboljšala, kar mam potrjuje zni
žanje neopravičenih izostankov 
z dela. Pa tudi drugače je čutiti 
vpliv reforme, kajti primerov od
povedi skoraj več ne poznamo.

Sindikalna podružnica, ki ji 
predseduje tov. Ernest Seilnacht, 
je imela 6 rednih in 4 izredne 
seje odbora, na katerih so raz
pravljali o vseh tekočih proble
mih, poleg tega pa še o

— organizaciji proslave dneva 
žena,

— proslavi 20. obletnice dneva 
republike v Moravčah, ki smo se 
ga udeležili s svojim praporom,

— orgamizaciji proslave 30. ob
letnice stavke in 45. Obletnice 
podjetja, ki sta bili tudi dejan
sko lepo izvedeni,

— predlogih za kandidate v 
delovne skupnosti, v občinske in 
republiške organe,

— izplačilu regresa članom na
šega kolektiva ob odhodu na do
pust,

— (raznih (prošnjah članov ko
lektiva od zunaj.

Ker tudi letos ni bilo športnih 
iger slovenske papirne industri
je, 'so naši (šiportuilki sodelovali 
na občinskem sindikalnem pr
venstvu. Smučarji iso imeli v me
secu marcu enotedenski smučar
ski tečaj, dva pa sta, se udeležila 
tekmovanja v Badgaisteiniu v Av
striji. Naši gasilci so tekmovali 
v Radečah na tekmovanju gasil
cev slovenskih papirnic in do
segli častno drugo mesto.

Tradicijo srečanj z našimi upo
kojenci smo tudi v letu 1965 na
daljevali im organizirali zanje 
izlet v Izlake. Vse smo tudi po
vabili na proslavo 50. obletnice 
stavke papirmičarjev na Količe
vem.

Sindikalna podružnica je kot 
celota uspešno delovala, žal pa 
tega ne moremo reči za delo po 
ekonomskih enotah. Vse kaže, da 
bo potrebno poiskati take rešitve

za (delo ekonomskih enot. ki bodo 
le-tem približale samoupravlja
nje in odločanje v vseh tistih 
vprašanjih, ki so enotam zelo 
blizu in ki hkrati pomenijo tudi 
boljše reševanje celotne proble
matike v podjetju. Vemo, da pro
blem garderobnih prostorov še 
ni v celoti rešen, prav tako pa 
je na marsikaterem delovnem 
mestu treba (poskrbeti za boljšo 
ureditev samih prostorov in sa
nitarij.

Sindikalna podružnica je bila 
vsestransko seznanjena z delom 
in sklepi samoupravmih organov, 
kajti njen predstavnik se je red
no udeleževali sej in zasedanj teh 
organov in je tudi aktivno so
deloval v razpravah in 'seznanjali 
tudi organe samoupravljanja s 
stališči sindikalne organizacije.

Kakor prejšnja leta, je tudi v 
1965. letu dobršen del članov ko
lektiva preživel svoj letal do
pust v počitniškem domu v Fiesi 
in Izoli, živahnejši pa je bil tudi 
obisk Velike planine, kjer ima
mo svojo planinsko kočo. Neko
liko manj, kakor v prejšnjih le
tih, so se člani kolektiva udele
ževali izletov z našim avtobusom, 
čemur je vzrok, da je bil avto
bus dalj časa v (popravilu, pa tu
di Število lastnih motornih pre
voznih sredstev se v kolektivu 
povečuje.

V zvezi s težavami okoli naba
ve ozimnice je tudi tokrat poma^ 
gala sindikalna podružnica svo
jim članom pri organizaciji oskr
be z jabolki, krompirjem in ce
mentom. Ta pomoč je bila seveda 
vsem članom dobrodošla.

Dopisujte
v
Naše delo
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Veteran - prvi papirni stroj se je ustavil

Zdaj, ko je silos za premogov pepel dokončno zgrajen, bo odpadel 
dosedanji način nakladanja, prevoza in razkladanja leša

Mladinska konferenca ZMS

VEVČE FEBRUARJA - 14. 
februarja 1966 se je ustavil I. 
PS in se je pričela na njem težko 
pričakovana rekonstrukcija. Ta 
stroj je obratoval od leta 1870 in 
pri tem doživel več sprememb in 
obnovitev. V večjem obsegu pa 
bo opravljena rekonstrukcija šele 
sedaj.

Prvotna ideja o rekonstrukciji 
tega stroja je že desetletja stara 
in je imela že več različnih spre-

kov na področju izdelave papir
nih strojev in jasno, tudi od ren- 
tabilitetnega izračuna, na podla
gi katerega so se organi upravlja
nja odločili za to veliko delo.

Znano je, da bi morali to re
konstrukcijo opraviti po načrtu 
že v lanskem letu ali pa vsaj v 
zimskih mesecih, to je v decembru 
1965, januarju in delno v febru
arju 1966. kar naj bi bilo iz ko
mercialnih gledišč ugodnejše. Ker 
Pa so domači dobavitelji postav
ljali precej daljše roke dobave na
domestnih delov kot inozemski, 
do te realizacije v predvidenem 
času ni prišlo. S tehnične strani 
to obdobje za montažo in istočas
no remont mokrega dela stroja in 
naprav priprave snovi gotovo ni 
najbolj ugodno. Otežkočen trans
port, hladnejši letni čas in popra
vilo zgradbe (strehe) gotovo ne 
bodo ugodnejše vplivali na pre
ciznost in hitrost dela in nastaja 
vprašanje, če bo predvideni čas 
za rekonstrukcijo zadoščal za 
končanje vseh del.

Da bo približno pojasnjena ob
sežnost rekonstruiranih skupin, 
naj naštejem nekaj primerov. V 
Pripravi snovi bomo dodali nov 
bolandec za mletje snovi firme 
Carcano, ki ima enake elemente 
kot že obstoječi, kar je važno za
radi vzdrževanja oziroma zame
njave posameznih delov stroja. 
Rekonstruirana bo tudi holandska 
mešalka, ki dobi novo propeler
sko mešalo, firme Escher Wyss in 
novo snovno črpalko firme Egger. 
Istočasno bomo preuredili tudi 
holandsko kad, po modernih prin
cipih, z močno nagnjenim dnom.

V mokrem delu stroja bomo de
montirali sedanje vozlolovilce 
Wandel, ki jih bomo zamenjali s 
pokončnim prebiralnikom firme 
Lexe-Thurnej. Demantirane voz
lolovilce pa bomo uporabili kot re
zervne dele za II. PS, dokler ne 
bomo tudi teh zamenjali s po
končnimi prebiralniki.

Sitovna skupina ne bo imela 
večjih sprememb pri letošnii re
konstrukciji, pač pa je predvide
no in se dela na tem, da se za
menja pralnica klobučevin, pre
uredi vležajenje (način vložitve 
nsi v ležaje) stiskalnice ter nado
mesti gaučni valj v tako imeno- 
yani II. fazi del. Pralnica klobu
čevin in novi gaučni valj se lah
ko vgradita, če bosta priprav
ljena. ob vsaki reparaturi. Spre
memba vležajenja zahteva več de
la in bodo to napravili ob remon
tu v letu 1967, seveda ob doka
zu, da je poraba pogonske moči 
zairadi večjega trenja tolikšna, da 
se to delo izplača opraviti, ozi
roma. da so okvare na sedanjem 
vležajenju tako pogoste, da bi s

§

kotalnim vležajenjem ustrezno po
večali proizvodnjo na račun 
zmanjšanja zastojev. Omembe 
vredna je tudi zamenjava seda
nje batne gaučne črpalke s centri
fugalno črpalko za gosto snov, 
posebno pa čistilne naprave (clea- 
nerji). Največje spremembe pa 
bodo na sušilni skupini. Na za
četku skupine bodo vgradili novo 
ofset stiskalnico, s katero bo da
na možnost izdelave ofset papir
jev. Veliki sušilni valj bodo de
montirali. Naslednji del preure
ditve sušilne skupine bo predstav
ljala klejna stiskalnica, ki bo slu
žila za površinsko klejenje papir
ja. Klejno stiskalnico je dobavila 
firma Bell. Klej za premaz bodo 
pripravljali v novo postavljeni 
klejski kuhinji, ki bo stala v pro
storu sedanjega prehoda do skla
dišča zvitkov. Za klejno stiskal
nico pa bo montirana posvem no
va sušilna skupina, ki bo segala 
v že pred leti postavnjen podalj
šek stavbe.

Tov. Andrej Rozman je zaposlen 
v sortaciji

Pomemben del rekonstrukcije 
stroja predstavlja tudi zamenjava 
pogonskega stroja, ki ga je do
bavila firma Siemens, z napaja
njem preko usmernikov, ter po
stavitev vzdolžne transmisije od 
mokrega dela stroja do navijal- 
nega aparata. Ta transmisija bo 
služila za pogon posameznih sku
pin stroja. Jermenski prenosniki, 
ki so prepredali prostor na pogon
ski strani stoja, so že zdavnaj od
služili. ravno tako pa tudi pre
nosnik s pogonsko konopljeno 
vrvjo, ki je v današnji tehnično 
napredni dobi predstavljala že za
nimivo muzejsko redkost.

Tu so omenjene samo naj večje 
predelave. Pri tem pa je še ome

niti. da bodo hkrati v remontu tu
di druge strojne naprave, pri če
mer bodo obnovili vse, kaj je po
trebno.

Zakaj smo se odločili, da stroj 
rekonstruiramo, in kakšne rezul
tate pričakujemo?

Znano je, da je imel ta stroj, po 
nepopravljivi okvari bivšega po
gonskega parnega stroja Flott- 
mann, na voljo elektični pogon z 
asinhronskima motorjema, s tem 
pa tudi samo dve različni hitro
sti, brez vmesne regulacije. Ker 
pa se za različne papirje zahteva 
različna hitrost, razumljivo v od
visnosti od raznih faktorjev (gra- 
matura, stopnja mletja itd.), tem 
zahtevam sedanji zasilni pogon 
ni ustrezal. Po rekonstrukciji bo 
maksimalna hitrost stroja neko
liko višja — okrog 130 m/min — 
noleg tega bo tudi zmogljivost su
šilne skupine povečana, kar bi 
se v končnem rezultatu moralo 
poznati na večji količini papirja. 
To pa je glavni namen in priča
kovanje nas vseh, ki pri tem delu 
sodelujemo.

Vsa dela v zvezi z rekonstruk
cijo vodi investicijska skupina v 
sodelovanju z vsemi službami v 
podjetju. To velja za pripravljal
na dela, kot tudi za vodenje vse
ga dela pri montaži. Zakaj tako? 
Dosedanja dolgoletna praksa je 
bila, da so izdelali podroben, v 
naprej dogovorjen načrt posamez
nih predelav, npr. ob remontih. 
Pri izvajanju del pa se je doga
jalo, da so se posamezna dela 
spreminjala na zahtevo raznih 
»strokovnjakov«. Nekatera res z 
željo, da bi se stvari izboljšale 
— kar pa ni vedno uspelo — dru
ga pa zaradi čiste samovolje po
sameznikov, ki pa so ponavadi 
samo obremenjevali že tako skopo 
odmerjen čas remonta. Razum
ljivo je, da so se zaradi takih, 
tehnično nepreštudiranih spre
memb, pojavljale ob zagonu na
pake. Ko pa so se vprašali, kdo je 
za to odgovoren, pa ni bil nobe
den odgovoren.

Da se kaj podobnega ne bi več 
dogajalo, so vodenje zaupali in
vesticijski grupi, ki pa je prevze
la tudi odgovornost. To pa po
meni, da se nobena sprememba ne 
more in ne sme opraviti brez ved
nosti investicijske skupine, oziro
ma pooblaščenega vodje. (To delo 
vodi ing. Janez Hribar, op. ur.). 
Rekonstrukcija tega stroja pome
ni v bistvu obširno kooperacijsko 
delo, ki je silno zahtevno in se ga 
po navadi poslužujejo specializi
rane in renomirane firme za iz
delavo papirnih in celuloznih stro
jev in naprav. Da je v našem pri
meru res tako, dokazuje že števi
lo dobaviteljev, ki jih je preko 
30, dela pa izvajajo 4 tuje firme. 
Tako med dobavitelje kot tudi 
med izvajalce del pa moramo pri
šteti tudi naše remontne delavni
ce, ki so izdelale in obdelale mar
sikateri del za montažo, oziroma 
rekonstrukcijo stroja in so dale 
na voljo 25 svojih ljudi. Predvide
ni materialni in izdelavni stroški 
bodo znašali 500 milijonov starih 
dinarjev. To je precejšen znesek, 
ki pa se bo z dobrim delovanjem 
obnovljenega stroja hitro amorti
ziral.

VEVČE, FEBRUARJA - Mla
dina PE Vevče je imela pred 
kratkim letno konferenco. Poleg 
skope udeležbe tridesetih mladink 
in mladincev so prisostvovali tudi 
povabljeni tovariši: direktor Al
bin Vengust, vodja kadrovske 
službe Tone Novak, predsednik 
in tajnik sindikalne podružnice 
Ivan Benedik dn Božidar Cop, 
predsednik in sekretar občinskega 
komiteja ZMS Moste-Polje Niko
lič in Kuhar ter sekretar osnovne 
organizacije ZK Ivan Sotlar.

Po vseh formalnostih, kot jih 
zahteva taka konferenca, se je 
razvnel pogovor o subjektivnih 
težavah, o razgibanem in neraz
gibanem delu mladinske organiza
cije. Slišali smo več mnenj o po
sameznih neuspehih dela. Tovariš 
Jože Marolt je na primer rekel: 
»Za neplodno delo ni kriv le ko
mite. ampak vsi člani naše mla
dinske organizacije«.

Res je, delo mladinske organi
zacije je v preteklem letu zaspalo. 
Sprejetih nalog je bilo preveč za 
malo vloženega truda posamezni
kov kot celotnega mladinskega 
aktiva. Poglejmo samo udeležbo 
na predavanjih, kolikor jih je pač 
bilo! To nam lahko precej pove. 
Predavanja so bila zelo slabo 
obiskana. Kaj je temu vzrok, je 
težko reči. Ali je temu botrovalo 
pomanjkanje ustreznih prostorov, 
ali je bila vsebina predavanj pre
težka za širši krog obiskovalcev, 
ali pa interes posameznikov za 
poljudno izobraževanje ni dovolj 
vel ik ?

Upajmo, da se bo uresničila 
vest o obnovi in opremi spodnjih 
prostorov restavracije. Tako bo 
novo izvoljeni komite rešen težav, 
kje naj bi se shajali. Tudi časopi
si in revije bodo našli svoje mesto 
poleg televizorja.

Kopica nalog čaka novo izvo
ljeni komite, kakor tudi celoten 
aktiv ZM, če se hočemo na nasled
nji konferenci pogovarjati v svet
lejši luči.

Kmalu po konferenci se je se
stal novi komite, ki ga sestavlja 
petnajst mladink in mladincev ter 
štirje člani nadzornega odbora, to 
so:

Jože Lesar, Peter Lajovic, Jože 
Žibert, Stanko Brozovič, Magda 
Hujan, Tinka Dolinar, Ljubo Za
bukovec, Metka Zupančič, Janez 
Krašovec, Ivanka Kržin, Anton 
Kerin. Gabrijel Vidic, Andrej Za- 
pušek, Tatjana Kocjančič.

V nadzornem odboru so:
Magda Šešek, Ciril Zupančič, 

Simo Vujasin, Djuro Brdar.
Iz svoje sredine so izvolili pred

sednika TK, sekretarja, blagajni
ka in predsednika nadzornega od
bora.

Izvoljeni so bili:
za predsednika TK Ljubo Zabu

kovec. za sekretarja TK Ivanka 
Krašovec, za blagajnika Ivanka 
Kržin, za predsednika nadzornega 
odbora Magda Šešek.

Ker uspešno delo zahteva deli
tev, so izvolili še posamezne vodje 
skupin oz. sekcij. Ti so:

vodja klubske sekcije Stanko 
Brozovič, tehnično izobraževanje 
(LT) Jože Zibert, športno delo

Andrej Zapušek, strelska sekcija 
Rifat Muranovič, šahovski klub 
Ivan Krašovec, počitniška zveza 
Ciril Zupančič.

Seveda pa z volitvami in izvo
ljenimi ni še ničesar storjenega. 
Tega se zavedajo vsi člani komi
teja. Zato bodo pri zahtevnejših 
akcijah priskočili na pomoč izvo
ljenim vodjem vsi člani komiteja. 
Upamo, da to ne bo samo izreče
na obljuba, ampak resničnost. Le 
tako bo organizacija lahko tudi z 
dejanji sledila našim željam.

L. Z.

NABIRALNA
AKCIJA

KOLIČEVO, FEBRUARJA — 
Želim osvetliti problem, ki sicer 
ni pogost, pa je vendar neprijeten. 
Nastopi namreč takrat, ko se po
javi pri vratih ali na delovnem 
mestu človek s polo podpisov in 
številk, ki z najboljšo željo nabira 
denar za nakup ali pogostitev 
zaposlenega, ki odhaja v zasluženi 
pokoj. Večina tistih, ki niso nje
govi najožji sodelavci, nekako z 
zadušeno besedo v ustih sega 
po denarnici. Vsak odrine vsaj 
enega dva ali tri stotake, se pod
piše na list in zadeva je končana.

Razumem, kadar se pojavijo v 
hiši gasilci, ki zbirajo denar za 
najnujnejšo opremo, katere zara
di skrčenih občinskih proračunov 
ne morejo obnoviti ali kupiti, kot 
to narekujejo potrebe. Jasno mi 
je, da je podobna akcija Rdečega 
križa popolnoma umestna in ver
jamem, da tudi tovarišice krajev
ne skupnosti žele ustvariti nekaj 
prijetnih trenutkov nezaposlenim 
ženam ob proslavi dneva žena. 
Tudi umrlemu delavcu za venec 
ali njegovi vdovi za prebroditev 
najhujših težav radi prispevamo 
denarno pomoč.

Vzemimo poprečno najmanj, 
kar vsak človek kolektiva da, re
cimo 100 starih dinarjev. Pri 1000 
zaposlenih v podjetju naberemo 
čedno vsoto 100.000 starih dinar
jev. Nihče ne bo ob odhodu kupil 
darilo upokojencu za 100.000 din. 
Še krepki ostanki bodo plahneli 
ob veselih uricah v gostilni. Sicer 
je številka verjetno pretirana, ker 
vsi zaposleni ne prispevajo iz raz
ličnih razlogov. Vendar je namen 
znan in dejstva neoporečna. Ver
jetno nihče ne pogreša 100 ali 200 
dinarjev, še toliko manj, da bi ga 
zato kdor koli postavil na skopu
ški prestol. Pred časom je delav
ski svet izglasoval in potrdil pred
log. po katerem prejme vsak za
posleni, ki odhaja v pokoj, za 
vsako leto službovanja po 2500 
din. Zelo hitro si izračunamo, da 
to znese 75.000 starih dinarjev, če 
je nekdo 30 let v službi. Poleg te
ga tudi ob nabiralnih akcijah ni
so vsi enakopravni, saj za vse se 
načelno ne pobira, tako nekateri 
ne dobijo nič, drugi pa precej. 
Namen sklepa delavskega sveta 
pa je ravno tak, da želi preprečiti 
vse take in podobne akcije, za 
katere res ni več nobene potrebe 
in razloga.

Primerno in pohvalno je, da se 
delavca, ki odhaja, spomnijo nje
govi najožji sodelavci. Tako širo
ki akciji pa v kolektivu vsekakor 
ne more biti opravičila.

Pogled na »Janezijo«, na levi stara zgradba I. PS -elko-



Stran 6 »NASE DELO« St. 2 — 25. februarja 1958

3 ] Klasično naipravo za (proi’zvodnjo celu-
Piše: inž. BOŽO IGLIC lože visokega izkoristka kaže naslednja

----------------------------------------------------------------shema (po prof. Brechtu W. f. P. 1960 str.
(Nadaljevanje iz prejšnje številke) 1960):

Centri-
Ueaner
naprave/

— i k premim
Naprava za protz. sulfatne celuloze visokega dobilka fprof.hrecht nieŽalniHotrt

Negativna stran gornje naprave je ta, 
da 'se grče iz Jonssen prebiralca vračajo 
v prvo stopnjo mlelne naprave 'ter priha
jajo na ta ,način med celulozna vlakna.

Razvlafcnenje z uporabo sepairaiorja ti
pa SNS III daje pri razvlaknenju celuloze 
visokega iakariistka znatne prednosti pred 
klasičnim ra z vlak n en jem s pomočjo pl obč
nih refinerjev. Daje npr. zelo dobire re
zultate razvlaknenja celuloze dobitka do 
65 "/o, proizvedene po Ca-bisulfitnem po

stopku. Pri predelavi celuloze visokega 
dobitka s stop,njo razklepa 12 RZ in do
bitkom 63°/o gre npr. 60°/o vlaknin, do
vedenih na iseparaitor skozi sito separa- 
tarja koit dobra vlakna naravnost v cen
tri eleaner prebiralno napravo, od ostalih 
40% vlaken pa, iki se odvajajo iz .separa- 
torja kot groba snov, igre 36% skozi sito 
vibracijskega grčelovca in le 4% odlpade 
kot grče. Shema takšne naprave je raz
vidna iz spodnje slike:

gr to lovilec

Mokri

Cleaner prah. ngprctve
, Shema n a pr a ne za proizvoanjo sulfilne celuloze visokega dobilka 

ob uporabi mokrega separatorja d N s M
St. 14

Prednosti uporabe nove tipe separatorja 
so predvsem v povečanju dobitka dobrih 
vlaken in v zelo mili (obdelavi celuloze, 
kar ima za posledico, da ne pride do 
krajšanja vlaken in ostanejo ohranjene 
mehanične lastnosti celuloze, predvsem 
pa raztržna odpornost in initialna mokra 
jakost, zaradi česar je omogočena prede
lava teh Vlaken na modernih hitro tako- 
6h papirnih strojih.

Po podatkih prof. Brechta v W. f. P. 1960 
znaša jakost isulfiitne celuloze visokega 
dobitka neke ameriške naprave z dvo- 
stopmim raizvtaknjevanjem v ploščnih ne- 
finerjih kot sladi:

1. stopnja 2. stopnja 
razvlak- razvlak

nenja nenja

ir tržna dolžina .... 4 200 m 5 700 m
razpok p. s. i......................... 223 330
initialna mokra jakost . — 262

Razvlaknen je z mokrim separatoirjem 
SNS HI pa’

Po mletju o' 10'

utržna dolžina .... 5 520 m 8 110 m 
razpok kg/cm2 .... 3,72 5,50
initialna mokra jakost . 186 218

Uporaba mokrega separatorja SNS III 
daje zelo dobre rezultate razvlaknenja

tudi tam, kjer je zaradi slabe priprave 
lesa in neenakomerne velikosti lesnega 
sekanca razktop neenakomeren. Pmi Na- 
ali Mg- bisiulfiitnem razklopu, kjer je im- 
pregniranje lesnega sekanca popolnejše 
kot pri Ca- bisulfiitnem postopku, je mo
goče razvlaknjenje celuloze listavcev vse 
do dobitka 80% brez uporabe refinerja. 
Uporaba tega separatorja omogoča raiz- 
vlaknjenje celuloze visokega dobitka brez 
uporabe refinerjev, kar bistveno zniža 
stroške proizvodnje. Beljenje celuloze vi
sokega dobitka s konvencionalnimi belil- 
nami sredstvi je mogoče samo ob istočas
nem znižanju dobitka za 10 in tudii več 
odstotkov, vendar ob istočasno (določenem 
izboljšanju mehaničnih lastnosti. Ce hoče
mo doseči dejansko optimalne rezultate 
beljenja, je potrebno, da je lignin v celu
lozi prisoten v nekondenzirani In s tem 
neobarvami obliki ter da je belilno sred
stvo sposobno dejansko obeliti samo sno
vi, ki dajejo celulozi njeno barvo, ne da 
bi prišlo 'istočasno tudi do razgradnje lig- 
nina. To pa je z do sedaj uporabljenimi 
sredstvi kot so Cia, CI02 in hipoklorit 
nemogoče. Moramo torej poseči po drugih 
sredstvih in to so v prvi vrsti uporabili 
beljenje s peroksidom in hidrosulfitom 
ali kombinacijo obeh.

Uporaba celuloze visokega dobitka pride 
v prvi vrsti v poštev pri proizvodnji roto

papirja, kartona, valovitega kantona, sred- 
njefiniih pisalmih papirjev in s pred,po
stavko dobrega prebiranja celo pri pro
izvodnji papirja za premazovanje.

4. »Polceluloza in njena 
uporaba«

(Dipl. ing. K. Tengleij
(S posebnim ozirom na Escher Wyiss 

postopek)

Proizvodnja polceluiloz,e je v tehnologii- 
ji proizvodnje vlaknin, poznana že vrsto 
desetletij. V prizadevanjih po čim boljši 
izrabi razpoložljive Lesne maise, so bili 
■različni postopki proizvodnje polcelluloze 
uvedeni najprej v Združenih državah 
Amerike, odkoder so počasi prodirali tudi 
v Evropo. Osnova razklepa lesa za proiz
vodnjo polceluloze je predvsem relativno 
mil kemioni razklop, katerega naloga je 
delna odstranitev aili pa saimo plastifidi- 
ranje lignina, (da se olajša nato sledeče 
razvlaknanje lesas pomočjo defibralorjev. 
Kot surovina pride v prvi vrsti v poštev 
les listavcev, kajti raakllop tega lesa po
teka zaradi nižje vsebine lignina na eni 
strani im njegove koncentracije v vmes
ni plasti med vlakni na drugi strani — 
mnogo laže in hitreje. Kot kemični raz

klop lahko uporabljamo tako alkalni (po
stopek — nartironski postopek pri 90—tOO0 
C, hladni n at ronski postopek in sulfatni 
postopek — slabo kisli postopek Na2 SOs — 
Na JlSOo ali nevtralni t. im. monosulfitni 
postopek NaaSOs + Na2C03. Od vseh na
vedenih postopkov je najbolj razširjen 
miomosulfiitni NSSC postopek. Dobitek ce
luloze se giblje pri večini postopkov med 
70 do 85%. piti hladnem alkalnem postop
ku pa okoli 90%. Od vseh postopkov do
bimo najsvetlejšo in lahko beljivo celu
lozo po monosulfitnem (postopku. Regene
racija kemikalij je po monosulfitnem raz
klopu mogoča, vendar predstavlja zelo 
zamotan postopek, tako da je najboljša 
rešitev ita, da stoji (tovarna NSSC-polcalu- 
loee v sklopu tovarne sulfatne celuloze, 
katere naprave lahko zgoščujejo in seži
gajo odpadni lug. Razmerje med proiz
vodnjo NSSC-celuloze in sulfatne celuloze 
sme znaišatt največ 55%, kajti pri tem 
razmerju lahko z natrijevim sulfitom, ki 
ga dovedemo z Odpadnim lugom momo- 
■sulfitnega postopka v regeneracijski si
stem tovarne sulfatne celuloze, pokrijemo 
potrebe po natrijevem sulfatu suilfdtnega 
postopka.

Prva tovarna polceluloze, ki je pričela 
obratovati v Evropi po ikontinuliranem 
Pandi a postopku, je Včtsiluoto na Fin
skem. Postopek je prikazan shematsko v 
naslednji sliki:

rn!!<9

Naprava xa proizvodnjo polceluloze po Vandio 
postopku Veit sil noto Finska

St. 15

Sodoben kontinuiran postopek proizvod- postopek, katerega značilnosti pa so raž
nje poilceluloze predstavlja EscheT-Wyss vidne iz te sheme:

}rincipielna shema Escher-Wjss poprave za proizvodnjo
polceluloze

Impregnacija lesnega sekanca poteka v 
posodah 2, 4 in 8. Lesni sekanec doziramo 
v posodo 2 s pomočjo polža 1. črpalka 9 
skrbi za kroženje ‘kuhal,n ega luga iz -na
prave za impregnacijo 8, preko posode 2, 
cevovoda 3 v (posodo za evakuiiranje 4. 
Lesni sekanec, ki prihaja v .posodo 2, se 
hajauuv.:-iumlhw<eyni,au:rrjlhwyatxum!hwy 
dviga -skupno ,s kuhalnim lugom po cevo
vodu 5 v posodo za evakuiran-j e 4. V tej 
posodi ostane lesni sekanec nekaj minut, 
dokler ni njegova količina tolikšna, da 
pride zaradi lastne teže do izpraznitve 
posode 4 skozi cevovod 6. V času zadr- 
žavanja lesnega sekanca v evakurani po
sodi 4 je prišlo tudi do evakuiran ja les
nega sekanca in do odstranitve zraka iz 
kapilar. Na poti skozi cevovod 6 se lesni

sekanec prepojil z kruhallmim lugom in se v 
napravi za impregnacijo 8 izvrši njegova 
,dokončna impregnacija egalhziiiranje in 
ločanje od prebitnega kuhalnega luga. V 
principu sestoji naprava za impregnacijo 
8 iz vrtečega se bobna s sitom, ki je do 
% potopljen v kuhalmi lug in se vrti oko
li nevrtečega notranjega sita.

S pomočjo transportnega traka, in ele- 
vatorja 14 pride impregnirani lesni seka
nec v dodajalno napravo 16, od tod pa z 
uravnavanim dodajanjem v konikmimi 
kuhalnik 19. Višino polnitve regulira po
sebna regulirala naprava na izotope 17, 
ki krmili izstopni ventil 20 in s tem urav
nava čas kuhanja. Izpihana celuloza pri
haja v zbiralnik 21 in od tu s pomočjo 

(Nadaljevanje na 7. str.)
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Spoznavajmo vrste papirja Zanimiva in koristna predavanja so se 
končala z obojestranskim zadovoljstvom

sheme krmilnih in regulacijskih 
sistemov, osnovne tipe regulator
jev in primere krmiljenja in regu
lacije hitrosti s transduktorji za 
male, srednje in večje elektromo
torje. Predavanje so spremljali s 
črno-belimi in barvnimi diapoziti
vi, ose važnejše meritve pa prak
tično prikazali.

Obisk na predavanjih je bil 
več kot zadovoljiv in lahko reče
mo, da so električarji našega ob
rata pokazali svojo pripravljenost 
za dosego čim večjega znanja. Če 
bodo izkušnje s predavanj kori
stile všaj delno v praksi, potem 
je bil namen teh predavanj do
sežen. B. C.

VEVČE, FEBRUARJA — V 
zvezi z nabavo transduktorske- 
ga pogona za I. PS, je bilo nujno 
potrebno, da si električarji našega 
obrata nekoliko osvežijo svoje 
znanje o usmerniških ventilih, 
obenem pa se seznanijo z najno
vejšim tehničnim razvojem o tej 
smeri.

Transduktorske krmilne in re
gulacijske naprave so široko pro
drle v najrazličnejše obrate in 
izpodrinile stare naprave pred
vsem zato, ker so odpornejše proti 
najrazličnejšim vplivom. Imajo 
tako rekoč neomejeno življenjsko 
dobo in njihovo delovanje zelo 
dobro ustreza vsem pogojem obra
tovanja. Zato je tudi utemeljena 
nabava transduktorskega pogona 
za I. PS.

Enosmerni električni tok je s 
konstrukcijo silicijevega usmerili- 
škega ventila zopet močno prodrl 
na področje elektrotehnike. Pa
pirna industrija pa je področje, 
kjer je enosmerni tok za določene 
vrste pogonov ne le primernejši od 
izmeničnega, temveč kratko in 
malo nepogrešljiv.

Izobraževalni center podjetja 
je s sodelovanjem energetskega 
oddelka organiziral v mesecu ja
nuarju predavanja s temo i>POL- 
PREVODNISKI U SMERNI S KI
VENTILI IN TRANSISTORJI«, 
o februarju pa drugi del preda
vanj s temo sTRANSDUKTOR JI 
IN REGULAC1 JA HITROSTI 
ELEKTROMOTORJEV«. Vsaka 
tema je bila obravnavana trikrat 
tedensko približno po 3 ure. Pre
davatelji so bili priznani strokov
njaki s teh področij. Prvo temo je 
obravnaval dipl. ing. Jože Tom
šič, drugo pa dr. ing. Bruno Rus
jan.

V prvem delu predavanj je bila 
obravnavana zgradba polpreood- 
niških usmerniških ventilov in 
transistorjev, njihove karakteri
stike, zaščita, montaža in vzdrže
vanje. Karakteristike posameznih 
ventilov so bile prikazane s po
močjo osciloskopa, da je bilo to 
predavanje tudi dokaj nazorno.

V drugem delu predavanj so 
obravnavali osnove transduktorja, 
različne vezave transduktorja, blok

Zunanji videz silosa za premogov 
pepel je dokončen, potrebno je 

urediti še dovoz

Gasilci Tovarne celuloze iz Medvod 
so pregledali svoje delo

Poleg običajnih tiskovnih pa
pirjev, ki smo jih na kratko opi
sali v zadnjih dveh številkah »Na
šega dela«, imamo še posebne vr
ste papirja.

Med njimi so:
KARTOGRAFSKI KAPIR (Kar- 

tenpapier, map paper, papier 
pour cartes geografiques) je lito
grafski tiskovni papir, ki ima ve
like zahteve, posebno glede raz
tezanja. To pri običajnih tiskov
nih papirjih ni največja zahteva. 
Ker ga rabimo za tiskanje zemlje
vidov, mora biti sposobnost raz
tezanja tako majhna, da pri ti
skanju ne pridejo različne barve, 
črte in druga znamenja drugo čez 
drugega, kar bi ustvarilo nepre
glednost in napačnost zemljevida. 
Po navadi vzamemo zato močnejši 
risalni papir, ga na hrbtni strani 
prevlečemo z lakom, ki prepreču
je vdor vlage v papirne pole in s 
tem zmanjšuje spremembe, ki na
stopajo zaradi raztezanja. Lakira
nje papirja zvišuje tudi njegovo 
trajnost in odpornost. Papirna 
snov za izdelavo podobnih papir
jev so v večini najboljše vlakni
ne, če pa hočemo stopnjo kvali
tete še zvišati, uporabljamo tudi 
krpe. Potrebno je tudi močno kle- 
jenje papirne snovi, ker v zad
njem času dosegamo z večjim do
datkom umetnih smol.

Druga posebna vrsta tiskovnega 
papirja je PAPIR ZA BANKOV
CE (Banknotenpapier, banknote 
paper, papier pour billets de 
banque) Sem spada, kot že ime 
pove, papir za tiskanje denarnih 
bankovcev, dalje za tiskanje dru
gih vrednostnih papirjev in po
dobno. Glede na kvaliteto in ob
stoj ima ta papir velike zahteve, 
ker je podvržen vsakodnevnemu 
prometu ali trajnosti arhivov. Se
stava snovi mora biti posebno na
tančno pripravljena in dobra. Ve
činoma uporabljamo krpe, lan, 
bombaž. Le v izjemnih primerih 
uporabljamo za to celulozo. Tak 
primer je tiskanje inflacijskega 
denarja. Papirni trak je večino
ma opremljen z različnimi vod
nimi znaki, ki niso samo znaki 
razločevanja ali spominjanja na 
na posamezne dogodke ali slavne 
može, ampak so istočasno zaščita 
pred ponarejevalci, zato so vedno 
skrbno izdelani in komplicirani. 
Izdelava teh vodnih znakov je 
težka prav zaradi tega, ker mora 
biti snov, ki jo meljemo za papir 
za bankovce, prilagojena jakosti. 
To se pravi, da mora imeti dolga 
in močna vlakna. To pride po
sebno v poštev pri tako imenova
nem osenčenem vodnem znaku, 
ki ga velikokrat uporabljajo pri 
bankovcih. Večkrat zaradi zašči
te pred ponarejevalci vstavljajo 
v papirno maso posebna vlakna. 
Načinov tega vstavljanja je mno
go, vendar pa so ti načini izdela
ve strogo zaupni. Za vzdržljivost 
papirja za bankovce, s katerimi 
ljudje ne ravnajo ravno skrbno, 
je potrebna tudi mehanska trd
nost papirja. Imeti mora visoko 
utržno dolžino, ki doseže tudi pet 
tisoč metrov in več. Še važnejša 
Pa je odpornost proti mečkanju 
in upogibanju. Tako najdemo pri 
nekaterih papirjih te vrste upo- 
gibno število, ki gre preko več 
tisoč. Nadaljnja lastnost, ki je tu
di važna, je pogoj, da se da na ta 
papir dobro tiskati. Bankovce ti
skamo po globinskem postopku in 
so opremljeni z zaščitnimi sred
stvi. Zato že v papirni snovi pri 
izdelavi papirja dodajamo razpo
znavne kemikalije, poslužujemo 
pa se tudi meliranja, svilenih ni
ti in podobno.

Po-dobne lastnosti mora imeti 
tudi papir za znamke in kolke, 
le da je snov sestavljena iz pri
bližno 25°/o krp, ostanek pa je

lesna celuloza. Znamke in kolke 
tiskajo v jeklotisku, ki je eden 
izmed zvrsti globinskega tiska.

PLAKATNI PAPIR (Affichen- 
papier, poste-paper, papier pour 
affiches) je enostaven tiskovni pa
pir, ki ga večinoma izdelujemo 
barvnega. V vseh primerih vse
buje lesovino. Plakatni papirji so 
zelo močno obteženi, kjer upora
bilo poleg kaolina kot polnila za 
barvanje tudi zemeljske barve. 
Zahteve po kvaliteti papirne sno
vi, trdnosti in drugih mehanskih 
lastnostih so pri teh papirjih mi
nimalne. Večinoma ga izdeluje
mo v večjih formatih. Papirna 
snov je neklejena ali pa s prav 
majhno vsebino kleja. Edina za
hteva je, da je sposoben za tisk 
tudi v obliki velikih površin. Tu
di dodelava ni zahtevna. Nastopa 
v vseh gladkostih, največ pa iz
delajo enostransko gladkega.

TAPETNI PAPIR (Tapeten- 
papier, raw paper for hangings, 
papier brut pour tentures) spada 
k namaznim tiskovnim papirjem, 
ker surovi papir večinoma naj
prej premažemo z osnovo, na to 
osnovo pa natisnemo vzorce. Sko
raj vsi tapetni papirji so srednje- 
fini. Cesto uporabljamo kot suro
vino tudi večje količine starega 
papirja. Edina zahtevnost teh pa
pirjev je, da so enakomerno raz
tegnjeni, ker bi se sicer ne prile
gali na gladko steno.

PISALNI PAPIRJI (Schreibpa- 
piere, writin papers, papiers a 
ecrire). Obsegajo veliko število 
vrst papirja, ki ima razmeroma 
visoke zahteve. Kot prvi pogoj 
lahko prištevamo klejenost (klej- 
no trdnost). Ostali pogoji so: do
ločena stopnja gladkosti, ravne 
površine, čistost (nesmetnost), ta
ko da pisalna peresa, ki drsijo po 
površini, tečejo gladko in se ne za
tikajo. Kljub temu pa pisalni pa
pirji niso vedno satinirani (gin
jeni), ampak tudi strojno gladki, 
včasih celo hrapavi ali kako dru
gače površinsko obdelani. Ena iz
med lastnosti, ki jih zahtevamo 
od pisalnih papirjev, je tudi ta,

MEDVODE, FEBRUARJA — 
Ko smo se v nedeljo zjutraj 
zbrali člani prostovoljnega gasil
skega društva na redni letni obč
ni zbor, nismo opravili le golo 
predpisano formalnost, temveč 
smo imeli delovni posvet o na
daljnjem delu. Pri tem pa smo 
sorazmerno kritično pregledali do
sedanje delovanje naše gasilske 
organizacije.

Skupno organizacijsko-operativ- 
no poročilo je podal predsednik 
tov. Tomažin. Že v samem poro
čilu je bilo poleg doseženih pozi
tivnih rezultatov nakazano tudi 
tisto, kar ie bilo v delu pomanj
kljivega. Prav to pa so člani še 
dodatno osvetlili in navajali pred
vsem nredloge za uspešnejše bo
doče delo. Skupna in edina mi
sel, ki je bila obravnavana tako 
v poročilu kot v razpravi, se je 
nanašala predvsem na strokovno 
izpopolnitev. Tu je mišljena pred
vsem teoretična obravnava gasil
ske operative in preventive. Ven
dar pa je bilo predvsem poudar
jeno, da naj bi enota izvedla več 
praktičnih vaj in obnovila osnov
no znanje o uporabi ročnih ga
silnih in dihalnih aparatov. Pri 
tem pa so menili, da bi prej ome-

da na njih lahko radiramo, kar 
pa je seveda odvisno od pravilne
ga klejenja. Kar se tiče sestave 
papirne mase in barvanja, lahko 
rečemo, da pridejo v poštev, gle
de na uporabo, skoraj vse vrste: 
bankpost papir, pisemski, papir za 
kuverte, dokumentni papir, ko
pirni papir, svilen papir, papir za 
etikete, ves pisarniški papir, papir 
za šolske zvezke, papir za pošto, 
za pisalne stroje, šolske knjige, 
vsi papirji z vodnim znakom itd.

Barva pisalnih papirjev je na
vadno bela, redkeje pa tudi v raz
nih odtenkih. Najboljše vrste so 
izdelane iz samih krp, pri nekoli
ko slabših vrstah pa je izdelek 
mešan s celulozo. Najslabše vrste 
pisalnih papirjev pa vsebujejo iz
jemoma tudi lesovino. Da bi povi
šali trdoto pisalnih papirjev 
kakor tudi njihovo zvočnost, upo
rabljajo tudi celulozo iz slame. 
Medtem ko so v preteklih deset
letjih šteli za pisalni papir samo 
tistega, na katerega so pisali s 
črnilom, spadajo danes v to grupo 
tudi papirji, ki jih uporabljamo 
za strojepisje.

BANKPOST PAPIR (Bankpost- 
papier, banks, papier coquille). Je 
pisalni papir, ki ga uporabljamo 
posebno v poslovne namene, za 
trgovska pisma in pd. Biti mora 
v splošnem brezlesni, imeti jasen 
pregled in dobro zaprto površino. 
Nujno je, da je dobro Idejen. Ve
činoma je bel, sem pa tja pa ga 
izdelujejo tudi v različnih barv
nih odtenkih — rahlo modro, ze
leno, roza itd. Cesto je opremljen 
z naravnim ali umetnim vodnim 
znakom, ki navadno označuje 
podjetje, ki ga izdeluje in njegove 
izdelke. Kot surovina za izdelavo 
bankpost papirja služi beljena 
sulfitna celuloza, za boljše vrste 
pa dodajajo tudi nekaj krp. Ce 
dodajo določen procent celuloze 
iz slame, je papir trši, ostrejši in 
bolj zveneč. Bankpost papir in 
njemu podobni papirji spadajo k 
finejšim papirjem. Izdelujemo ga 
vedno strojno gladko. Odstotek 
pepela tj. polnil je zelo majhen, 
kar tudi povečuje trdoto. S. R.

njene zadeve morali podrobno po
znati vsi delavci, predvsem pa 
vodje oddelkov in izmen.

Tudi ugotovitev, da se članstvo 
gasilske enote ni nič pomladilo, 
je lahko ena izmed nalog za bo
doče delo.

Vsi člani so se strinjali, da se 
je materialno stanje gasilske eno
te dokaj izboljšalo in izpopolnilo, 
vendar pa bo v bodoče potrebno 
poskrbeti še za ureditev prostorov 
in opreme gasilskega doma.

Predložen je bil tudi okvirni 
program dela, ki je bil v celoti 
sprejet. Na področju preventive 
so delovali posamezni člani na 
svojih delovnih mestih in nepo
sredni okolici. Delovala je tudi 
požarnovarnostna komisija obrat
nega DS, skupno z varnostnim 
tehnikom. Pri odstranjevanju na
pak se je izkazala služba vzdr
ževanja naše tovarne. Njeni čla
ni so požarni varnosti posveti
li precej pozornosti, kar se 
je neposredno pokazalo tudi pri 
rezultatih dela. V predloženem 
predračunu za leto 1966 nam 
končna številka kaže sorazmerno 
visoko vrednost, vendar lahko pri 
podrobni razčlenitvi predvidenih 
izdatkov takoj ugotovimo, da želje

niso nerealne, temveč temeljito na 
treznih presojah dejanskih potreb. 
Največje postavke v tem predra
čunu so postavke za strokovno iz
popolnjevanje in ureditev ogre
vanja gasilskega orodišča.

Ker je dosedanjemu upravnemu 
odboru poteklo šele eno leto de
la (mandatna doba je dve leti), 
je bil pri nadomestnih volitvah 
izvoljen samo tov. Ivan Kopriv
nik v nadzorni odbor, ker je en 
član zapustil našo tovarno.

Člani so pooblastili upravni 
odbor, da določi delegata za obč
ni zbor občinske gasilske zveze. 
Prav tako pa tudi, da naj podrob
no formulira program dela, kar 
velja predvsem za strokovno iz
popolnjevanje.

Našemu občnemu zboru je pri
sostvoval tov. Franc Mravlje, za
stopnik občinske gasilske zveze 
Ljubljana-Siška. Poleg pozdravov 
in želja za uspešno delo naše or
ganizacije nam je opisal tudi ne
kaj problemov gasilske organiza
cije na splošno. Posebej pa je 
poudaril potrebo po pridobivanju 
novih mladih članov in njihovem 
strokovnem izpopolnjevanju.

Delo Ljudske tehnike
KOLIČEVO, FEBRUARJA - 

Konec leta 1965 je minilo pet let, 
odkar je bilo v podjetju ustanov
ljeno društvo Ljudske tehnike. 
Društvo ima v svojem sestavu 
avto-moto in foto sekcijo. Od 
ustanovitve do danes je najbolj 
delavna avto-moto sekcija. Za 
člane kolektiva in njihove ožje 
svojce je bilo v tem razdobju 
organiziranih 7 teoretičnih teča
jev za šoferje amaterje A in B 
kategorije. Tečaji so bili dobro 
organizirani in obiskani, snov pa 
kvalitetno predavana. Poprečno 
je trajal tečaj 50 ur. V teh letih 
je z uspehom položilo izpite za 
šoferje amaterje 154 slušateljev 
— poprečno po 30 na leto.

V letu 1965 je društvo v začetku 
leta organiziralo za kandidate 
teoretični tečaj. Tečaj ni v popol
nosti uspel zaradi uredbe, ki je 
odpravila obvezne tečaje in v 
zvezi s tem kandidati pri prak
tičnem izpitu niso dolžni predlo
žiti potrdila o obisku teoretičnega 
tečaja. Kljub tej uredbi menimo, 
da je krožek odigral svojo vlogo, 
saj je v letu 1965 z uspehom po
ložilo izpite za šoferje amaterje 
23 kandidatov.

Foto sekcija v letu 1965 ni po
kazala tiste aktivnosti kot v prej
šnjih letih. Vzrok je v tem, da so 
foto amaterji pričeli fotografirati 
z barvnimi filmi. Za razvitje fil
mov pa društvo nima ustreznih 
naprav in kemikalij.

(Nadaljevanje s d. str.)
polža 22 v nadaljnjo mehanično predela
vo. Iz celuloze sproščena para v zbiralni
ku 21 se kondenzira v kondenzatorju 23 
z vbrizgavanjem mrzle vode, ki se ,zbira 
kot topla voda v zbiralnik 24. Celotna 
naprava je daljinsko kiiuniljena in jo 
upravlja en mož na izmeno.

Med drugim je v pogonu od leta 1960 
takšna naprava pri firmi W. Hamburger, 
Ritten. Proizvodnja pol celuloze z dobit
kom 75—80% poteka iz lesa topole, buk

ve in breze, bodisi posamično ali pa v me
šanici. Proizvedeno polcelulozo uporablja
jo predvsem za izdelavo srednje plasti va
lovitega (kartona. Po izvršeni 'impregnaciji 
lesnega sekanca sledi 30—OCbmimutno ku
hanje po N.SSS postopku. Po končanem 
kuhanju preide snov kontinuirno delujoč 
zbiralnik, nakar sledi dvostopno razvlak- 
nenje v ploščnih ref in er jih in sicer pri 
gostoti 6—8% v prvi stopnji in 4—5% v 
drugi stopnji. Poraba električne energije 
za 'razvlaknevanje znaša 550'kWh/torno.

Tako znaša npr. poraba lesa, kemikalij in 
električne energije za razklop breze na 
1 itono zračno suhe pole etn lože 1215 kg le
sa, 147,5 kg Na-SOs, 29 9 kg Na2C03 1,97 kg 
pare in 453,4kWh.

Izpiranje in odvodujavanje poteka na 
filtru s trakom. Investicijski stroški na
prave za proizvodnjo 1001 poleeluloze v 
24 urah znašajo 2,0—2,5 milijona DM.

Proizvedeno polcelulozo uporabljajo 
predvsem za proizvodnjo srednje valovite 
plasti pri valovitem kartonu. Dosežene

CMT vrednosti' so zelo dobre. S primernim 
prebiranjem in beljenjem je mogoča nje
na uporaba tudii pri proizvodnji pisalnih 
in nekaterih tiskovnih papirjev.

Skušal sem kolikor mogoče obširno po
dati vsebino predavanj, ker menim, da je 
za vse zelo zanimiva. Iskanje novih ra
cionalnejših in v končni fazi tudi cenejših 
tehnoloških poti mora biti vodilo tudi pri 
našem delu ob istočasno maksimalnem iz
koriščanju vsega onega, kar je bilo dru
god v tej smeri že doseženo.
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Prodaja stanovanj in še kaj...
(Nadaljevanje s 1. str.)

Zaip. št. Kupec nv Nalbavna
vrednost

Knjižna
vrednost

Revalorizi
rana

vrednost
Vrednost 

po cenitvi
Prodajna

cena Anuiteta

1 2 3 4 5 5 7
Vevče št. 37:

1. Marija Šmigoc 58,46 4,452.957 4,305.988 5,196.800 5,130.000 5,100.000 13.900-
2. Vida Delibegovič 58.46 4,452.957 4,305.988 5,196.800 5.130.000 5,100.000 13.900
3. Albin Zabukovec 58.46 4.452.957 4,305.988 5,196.800 5,130.000 5.100.000 13.900
4. Viktor Penca . . 58.46 4,452.957 4,305.988 5,196.800 5,130.000 5,100.000 13.900
5. 40,11 3,055.219 2,954.382 3.977.856 3,675.000 3,600.000 9.800
6. Božidar Cop . . 40.11 3,055.219 2,954.382 3,977.856 3.675.0010 3,600.000 9.800
7. Franc 1'ras . . . 40,11 3.055.219 2,954.382 3,977.856 3,675.000 3.600.000 9.800
8. Ivan Fišer . . . 40,11 3,055.219 2,954.382 3,977.856 3,675.0010 3.600.000 9.800
9. Bogo Lokar . . 24,00 1,828.104 1,767.768 2,150.400 2.137.000 2,100.000 5.700

10. 24,00 1,828.104 1,767.768 2,150.400 2,137.000 2,100.000 5.700
11. Martina Udvanc 24.00 1.828.104 1.767.768 2,150.400 2,137.000 2,100.000 5.700
12. Jože Matjažič . . 24,00 1,828.104 1,767.768 2,150.400 2,137.000 2,100.000 5.700

Vevče št. 38:
13. Lado Kocjančič . 40,11 3,593.134 3,474.569 3,977.856 3,675.10100 3,600.000 9.800
14. Milan Izgoršek . 40,11 3,593.134 3,474.569 3,977.856 3,675.000 3.600.000 9.800
15. Olga Šobat . . . 40,11 3.593.134 3,474.569 3,977.856 3,675.000 3,600.000 9.800
16. Rudi Završnik 40.11 3,595.134 3,474.569 3,977.856 3.675.000 3,600.000 9.800
17. Danijel Didrgar . 40.11 5,593.134 3,474.569 3,977.856 3,675.000 3,600.000 9.800
18. 40.11 3.593.134 3,474.569 3,977.856 3,675.0010 3,600.000 9.800
19. Jože Žgajnar . . 40,11 3,593.134 3.474.569 3,977.856 3,675.000 3,600.000 9.800
20. Jože Marot . . . 40,11 3,593.134 3,474.569 3,977.856 3,675.000 3,600.000 9.800
21. Vinko Žižek . . 24.00 2,149.968 2,079.024 2,150.000 2.137.000 2,100.000 5.700
22. 24.00 2,149.968 2,079.024 2,150.000 2.137.000 2,100.000 5.700
23. 24,00 2,149.968 2,079.024 2,150.000 2,137.000 2,100.000 5.700
24. 24,00 2,149.968 2.079.024 2,150.000 2.137.000 2,100.000 5.700

Vevče št. 39:
25. Vlado Trajkovič . 58,46 4,452.957 4,305.988 5,196.800 5.130.000 5,100.000 13.900
26. Božo Lorbek . . 58.46 4,452.957 4,305.988 5,196.800 5,130.000 5.100.000 13.900
27. Maks Krpan . . 58,46 4,452.957 4,305.988 5,196.800 5,130.000 5,100.000 13.900
28. ing. Edo Ulčakar 58,46 4.452.957 4,305.988 5,196.800 5,130.000 5.100.000 13.900
29. Ivan Miklavčič . 40,11 3,055.219 2,954.382 3,977.856 3,675.000 3,600.000 9.800
30. Matija Lampelj . 40,11 3.055.219 2,954.382 3,977.856 3,675.000 3.600.000 9.800
31. Stanislav Skubic . 40,11 3,055.219 2.954.382 3,977.856 3,675.000 3,600.000 9.800
32. Andrej Čerček . 40,11 3,055.219 2,954.382 3.977.856 3,675.000 3,600.000 9.800
33. Valburga Hebein . 24.00 1,828.104 1.767.768 2,150.000 2.137.000 2,100.000 5.700
34. Francka Moškrič 24.00 1,828.104 1.767.768 2,150.000 2.137.000 2,100.000 5.700
35. Stane Zorko . . 24,00 1,828.104 1,767.768 2,150.000 2.137.000 2.100.000 5.700
36. Franc Pečar . . 24.00 1,828.104 1,767.768 2,150.000 2,137.000 2,100.000 5.700

Vevče št. 40:
37. Ciril Potočnik . . 72,50 6.075.685 5,607.150 6.310.710 5.680.0100 5,700.000 15.600
38. Alojz LIabič . . 72,50 6,075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.0100 5,700.000 15.600
39. Stane Kamnar . 72,50 6,075.685 5,607.150 6.310.710 5,680.0100 5,700.000 15.600
40. Andrej Zapušek . 72,50 6075.685 5,607.150 6,510.710 5,680.000 5,700.000 15.600
41. Stane Udovič . . 72,50 6,075.685 5,607.150 6.310.710 5,680.000 5.700.000 15.600
42. Anton Koman . . 72,50 6,075.685 5,607.150 6.310.710 5.680.000 5.700.000 15.600
43. 15,50 1,298.761 1,198.770 1,464.750 1,320.000 1,300.000 3.600
44. Ivanka Kolman . 15,50 1.298.761 1.198.770 1,464.750 1.320.000 1.300.000 3.600
45. Alojz Švalj . . . 15,50 1,298.761 1,198.770 1,464.750 1,320.000 1,300.000 3.600

Vevče št. 41:
46. Albin Trtnik . . 72,50 6.075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.000 5,700.000 15.600
47. hrane Vrečar . . 72.50 6,075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.000 5,700.000 15.600
48. Marija Dmitrovič 72,50 6.075.685 5,607.150 6,310.710 5.680.000 5,700.000 15.600
49. Rudi Smrekar . . 72,50 6,075.685 5.607.150 6,310.710 5,680.000 5,700.000 15.600
50. Adolf Tolmajnar 72,50 6,075.685 5,607.150 6,310.710 5.680.0100 5,700.000 15.600
51. Ignac Zajec . . 72,50 6,075.685 5.607.150 6.310.710 5,680.000 5,700.000 15.600
52. 15,50 1,298.761 1,198.770 1,464.750 1,320.000 1,300.000 3.600
53. Ivan Kraševec . 15,50 1,298.761 1,198.770 1,464.750 1.320.000 1,300.000 3.600
54. 15,50 1,298.761 1,198.770 1,464.750 1,320.000 1,300.000 3.600

Vevče št 42:
55. Avgust Lazar . . 72,50

72,50
6,075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.000 5,700.000 15.600

56. Anton Kure . . 6.075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.0100 5,700.000 15.600
57. Ciril Klešnik . . 72,50 6,075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.000 5,700.000 15.600
58. Janez Novak . . 72,50 6,075.685 5,607.150 6,310.710 5.680.000 5,700.000 takoj
59. Valerija Jasenc . 72,50 6.075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.000 5,700.000 15.600
60. ing. Marjan Urek 72,50 6,075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.000 5,700.000 15.600
61. 15,50 1.298.761 1,198.770 1,464.750 1,320.000 1,300.000 3.600
62. Jože Žibert . . . 15,50 1,298.761 1,198.770 1.464.750 1,320.000 1.300.000 3.600
63. 15,50 1.298.761 1,198.770 1.464.750 1,320.000 1.300.000 3.600

Vevče št. 43:
64. Adolf Žibert . . 72,50

72,50
6,075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.000 5,700.000 15.600

65. Anton Mahkovic . 6,075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.000 5,700.000 15.600
66. ing. Zoran Pirc . 72,50 6,075.685 5.607.150 6.310.710 5.680.000 5,700.000 15.600
67. Rudolf Marn . . 72,50 6,075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.000 5,700.000 15.600
68. Ivanka Levičnik . 72,50 6.075.685 5.607.150 6.310.710 5,680.000 5,700.000 15.600
69. 72,50 6,075.685 5,607.150 6,310.710 5,680.0100 5,700.000 15.600
70. 15,50 1,298.761 1,198.770 1,464.750 1,320.000 1,300.000 3.600
71. Drago Tatič . . 15,50 1.298.761 1,198.770 1,464.750 1,320.000 1.300.000 3.600
72. 15,50 1,298.761 1,198.770 1.464.750 1,320.000 1,300.000 3.600

Vevče št. 36:
73. Ančka Andric 62,00 2,915.876 377.890 2,794.743 2,500.000 2,500.000 6.800
74. Joža Kramar . . 56,00 2,636.868 341.320 2,762.424 2,200.000 2.200.000 6.000
75. Matilda Škrinjar . 22,00 1.1055.800 134.090 1,018.049 745.0*00 750.000 2.000
76. Ana Sešek . . . 50,00 2,357.856 304.750 2,836.050 1,800.000 1.800.000 4,900
77. Silvo Anžur . . 66,00 3,101.888 402.270 3,024.000 2,620.000 2,600.000 7.100
78. Franc 'Zupančič .
79. Edo Tomažič . .

79.00 3,706.414 481.505 4,508.696 3,700.000 3,700.000 10.100
79,00 3,706.414 481.505 4,508.696 3,700.000 3,700.000 10.100

80. Rudi Trtnik . . 72,00 3,380.900 438.840 3,621.240 3,330.000 3,300.000 9.000
81. Anton Miklavčič . 70,00 3,288.084 426.798 3,623.535 3,200.000 3,200.000 8.700

Vevče št. 54:
82. Jože Balažič . . 35,00 1,338.416 96.285 1,745.020 1,500.000 1,500.000 4.100
83. Vojislav Stanculovič 35,00 1,338.416 96.285 1,745.020 1,500.000 1,500.000 4.100
84. Jovo Stankovič . 18,00 732,196 49.518 711.018 660.000 650.000 1.800
85. Marija Ježek . . 46,00 1,730.676 126.546 2,542.595 2,740.000 2,700.000 7.400
86. 18,00 732.176 49.518 517.104 550.000 550.000 1.670

Vevče št. 119:
87. Jože Kramar . . 40,00 1,136.000 — 1,814.817 1,600.000 1,550.000 4.100
88. Marija Smrekar . 50,00 1.413.970 — 2,358.436 1,950.000 1,950.000 5.300
89. Urška Babnik . . 39,00 1,108.203 — 1,915.200 1,300.000 1.300.000 3.600
90. 39,00 1.108.207 — 1,984.500 1.400.000 1,400.000 3.800

Iz gornje tabele ni razviden sa
mo kupec, pač pa vse vrednosti 
prodanih stanovanj. Vsekakor je 
najbolj verodostojna glede dejan
ske vrednosti stanovanja cenitev 
sodnega izvedenca, ki jo je mimo
grede rečeno, opravil pedantno, 
ne da bi mu posredovali knjižne 
ali druge vrednosti oziroma po
datke. Glede nabavne vrednosti, 
od katere je seveda tudi odvisna 
sedanja knjižna vrednost, je tre
ba pripomniti, da izkazujejo ve
lika odstopanja od cenitve, kar je 
povsem razumljivo, kajti na to 
vpliva vzdrževanje, starost hiše 
in pa seveda tudi to, za kakšno 
ceno so nekdaj to ali ono hišo 
gradili. Treba je omeniti za bloke 
Vevče št. 40, 41, 42 in 43, ki so 
bili grajeni v letih 1954/55, da so 
bili tedaj fantastično dragi, kljub 
temu, da je vrednost zaklonišč, 
ki jih te hiše imajo, odšteta od 
vrednosti samega bloka, je cena 
za m2 skoraj izenačena z današ
njimi cenami, kar pomeni, da se 
je nekdo ob gradnji hudo okori
stil. Nekatere nizke knjižne vred
nosti v starih hišah so posledice 
starosti takšne hiše, so pa bile 
razmeroma dobro vzdrževane in 
je zato cenilna vrednost seveda 
znatno višja. Kar zadeva valori
zirano vrednost, smo se poslužili 
kriterijev: število točk, ki jih ima 
vsako stanovanje x 1050 din za 
m2 oziroma amortizirano vrednost 
x faktor amortizacije. Iz tabele je 
končno tudi razvidno, da so kupci 
le tisti, ki jim je bila stanovanj
ska pravica dodeljena, razen v 
treh primerih, ko gre za stanoval
ce, ki niso pri nas v delovnem 
razmerju (bili pa so), le-ti so se
veda plačali celotno kupnino ta
koj, ker jih podjetje na podlagi 
predpisov o sredstvih gospodar
skih organizacij ne sme krediti
rati.

Da se izognemo dokazovanju 
zakonitosti poslovanja okrog pro
daje, je najbolje, da kar citiramo 
zapisnik, sestavljen ob pregledu 
teh poslov s strani finančnega 
inšpektorja SDK:

ZAPISNIK
o pregledu prodaje stanovanj v 
družbeni lasti pri gospodarski 
organizaciji ZDRUŽENE PAPIR
NICE LJUBLJANA.

Pregled je opravil Ivan Cerk, 
finančni inšpektor pri SDK po
družnice 503, Ljubljana, na pod
lagi 43. člena zakona o družbe
nem knjigovodstvu (Ur. I. SFRJ 
št. 23/65 ter delovnega naloga št. 
? z dne 13. I. 1966).

Za gospodarsko organizacijo so 
sodelovali:

Vavpotič Aleksander, vodja fi
nančnega sektorja

Novak Anton, vodja spl. sek
torja

Gorše Leopold, šef družbenega 
standarda.

Odgovorni delavci v gospodar
ski organizaciji:

Albin Vengust, glavni direktor
Anton Novak, vodja splošnega 

sektorja.
Ugotovitve:

1. Sklep organov samoupravlja
nja: O prodaji stanovanj. O tem 
je razpravljal delavski svet na 7. 
redni seji dne 2. 12. 1965. Sprejel 
je sklep, naj lastništvo stanovanj 
preide od podjetja na posamezni
ke, če to žele.

Formirana je bila posebna ko
misija za prodajo stanovanj, da 
izvede prodajo stanovanj o smislu 
zakona o prometu z zemljišči in 
stavbami, temeljnega zakona o 
ugotavljanju vrednosti stanovanj
skih hiš, stanovanj in stanovanj
skih prostorov, in razpisa Občin
skega stanovanjskega sklada za 
leto 1965.

Sedanji uporabniki stanovanj, 
katera so last podjetja, lahko na 
ta način postanejo lastniki.

Odplačilni pogoji morajo biti 
enaki, kot jih je imel Občinski 
stanovanjski sklad OBS Ljublja- 
na-Moste-Polje v letu 1965. Delav
ski svet je sprejel sklep, da mora 
vsak, ki odpove službo in ima s 
podjetjem pogodbo o odplačeva
nju dolga, vplačati neodplačano 
vrednost stanovanja v roku enega 
leta.

V primeru, da kupec odtuji 
predmetno stanovanje pred prete- 
tekom pet let od dneva podpisa 
te pogodbe, si prodajalec pridr
žuje predkupno pravico do pred
metnega stanovanja v višini kup
nine iz te pogodbe oz. pod istimi 
pogoji, kot ie bilo prodano.

Vrednost stanovanja se oceni 
na osnovi amortizacijske vredno
sti stanovanja za leto 1959 po od
ločbah iz leta 1960 (Ur. I. FLRJ 
št. 16, 47/59) pomnoženo s fak
torjem o povišanju stanovanj oz. 
najemnin v mesecu avgustu iz 
leta 1965 (Glasnik Mestnega sve
ta z dne 20. 8. 1965).

Pogoji ne smejo biti ugodnejši 
od zadnjega natečaja, ki ga je za 
prodajo takih stanovanj razpisal 
Občinski stanovanjski sklad Ljub- 
Ijana-Moste-Polje (čl. 68. zakona 
o financiranju stanovanjske iz
gradnje).

Delavski svet je pooblastil 
splošni sektor za tehnično izvedbo 
te prodaje.

2. Razpis prodaje in kupni po
goji:

Na podlagi sklepa delavskega 
sveta z dne 2. 12. 1965 je podjetje 
objavilo razpis o »Delu* dne 23. 
12. 1965.

Kupni pogoji: prodaja bo po 
zakonu o spremembah in dopol
nitvah zakona o prometu z zem
ljišči in stavbami, z zbiranjem 
pismenih ponudb.

Kupec mora plačati 10 % pro
metne vrednosti stanovanja na 
dan podpisa te pogodbe o goto
vini.

Predkupno pravico imajo nosil
ci stanovanjske pravice.

Pismene ponudbe sprejema ko
misija za prodajo do vključno 27. 
12. 1965. Vrednost stanovanj v 
razpisu je bila določena na pod
lagi cenitve sodno zapriseženega 
izvedenca in cenilca Mira Zupana 
in revalorizacije stanovanj.

5. Rezultati razpisa prodaje sta
novanj:

Na objavljeni razpis je podjetje 
prejelo 94 ponudb članov svoje 
delovne skupnosti, ki so imeli kot 
nosilci stanovanjske pravice pred
kupno pravico. Poleg teh ponudb 
je podjetje prejelo še 34 ponudb 
iz vrst članov kolektiva in pa tu
jih ponudnikov izven podjetja, ki 
pa niso nudili boljših pogojev, kot 
so bili razpisani, oz. boljših od 
uživalcev sedanjih stanovanj. Ne
katere tuje ponudbe delavcev iz
ven podjetja niso ustrezale kup
nim pogojem, ker se je ponudba 
glasila na izpraznjeno stanovanje 
ali pa se je ponudba nanašala na 
neodrejeno stanovanje o eni izmed 
razpisanih hiš v razpisu.

Člani stanovanjskih pravic so 
uspeli na licitaciji. Ponudbe so 
bile vložene v razpisanem roku. 
Komisija je na svoji seji dne 28. 
12. 1965 pregledala vse poslane 
ponudbe in zapisniško ugotovila 
rezultat razpisa.

Komisija je ugotovila, da se sta
novanja odprodajo vsem intere
sentom oz. nosilcem dotedanje 
stanovanjske pravice po razpisani 
ceni, ker so se ti javili s predkup
no pravico.

Zadeva je bila nato izročena 
pravnemu oddelku, ki naj sklene 
pogodbe z uspelimi ponudbeniki.

4. Sklenitev pogodbe in skleni
tev plačila kupnine: Po kupopro
dajnih pogodbah sklenjenih dne 
30. 12. 1965 so kupci dolžni plačati 
o 40 letih kupnino v polletnih 
anuitetah, preračunanih na me
sečni obrok.

Poleg tega je kupec dolžan pla
čati podjetju 2 % letne obresti. 
Kupec plača ob podpisu pogodbe 
10 % kupnine, kar predstavlja del 
plačila prodajne vrednosti.

Prometni davek plača podjetje, 
medtem ko takse bremenijo kupca.

Pravni pouk:
Gospodarska organizacija lahko 

v 8 dneh po prejemu tega zapisni
ka stavi pismene pripombe pri 
SDK. podružnici 503, Ljubljana, 
oddelek kontrole.

Pismene pripombe v zapisniku 
je treba taksirati z ND 0.5 po far. 
št. 1 zakona o upravnih taksah 
(Ur. I. SFRJ št. 14/65).

Ta zapisnik je sestavljen o 6 
izvodih, od katerih prejme 1 izvod 
gospodarska organizacija.

Finančni inšpektor: 
Cerk Ivan L r.

Vevče, dne 18. I. 1966.
Danes, dne 18. I. 1966 smo pre

jeli 1 izvod zapisnika o finančnem 
pregledu o prodaji stanovanj v 
Združenih papirnicah Ljubljana.

Vodja finančnega sektorja: 
Vavpotič Aleksander l. r.

Predsednik UO:
Gorše Leopold l. r. 
Direktor podjetja:

Albin Vengust 
zanj: ing. Iglič l. r.

(Nadaljevanje na 9. str.)
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Koliko dopusta mi pripada

Pogled skozi okno na del naselja Jame

VEVČE, FEBRUARJA - V lan
ski decembrski številki »Našega 
dela« je izšel predlog pravilnika o 
delovnih razmerjih. Kakor je bi
lo pričakovati, se je največ raz
pravljalo okoli kriterijev za dolo
čanje dopustov in višine letnega 
dopusta. Vzporedno s tem se raz
vija tudi razprava o nadomestilih 
med letnim dopustom. Ker se je 
ob razpravah pokazalo, da pre
cej delavcev ne razume, čakaj 
naenkrat več kriterijev pri dolo
čanju dopustov, bomo skušali raz
ložiti to v tem sestavku.

Novi temeljni zakon o delovnih 
razmerjih določa* da je letni do
pust odvisen predvsem od delov
nih pogojev, od delovne dobe in 
drugih obdobij, ki so po zakonu 
izenačena z delovno dobo. Delov
ni pogoji so: teža dela, zahtev
nost dela, vpliv dela in delovne 
okolice na delavca, telesna in du
ševna napetost pri delu idr.

Poleg teh osnovnih kriterijev 
novi zakon predvideva tudi do
polnilne, ki jih delovna skupnost 
mora upoštevati pri neposredni 
odmeri letnega dopusta. Ti do
polnilni kriteriji so: trajnejše do
seganje nadpoprečnih uspehov po 
kakovosti in količini in posebne 
socialne razmere (samo mati z 
otroki, invalidi, bolehen delavec 
'Pd.).

Ce pogledamo osnovne kriterije, 
so nam razumljivi, če vemo, da je 
poglavitni namen letnih dopustov 
obnova iztrošene delovne moči. 
Seveda je stopnja iztrošene delov
ne moči odvisna od dela, ki ga 
delavec opravlja in od pogojev, 
v katerih to delo poteka. Torej je 
jasno, da se delavec, ki je na bolj 
zahtevnem, težjem in odgovornej
šem delu, bolj utruja, kot tisti 
delavec, ki opravlja enostavna 
dela. Zato tudi potrebuje več ča
sa, da obnovi iztrošeno delovno 
moč in se osveži za nadaljnje delo.

Zato je potrebno, da je del let
nega dopusta odvisen od tega, 
kakšno delo delavec opravlja in 
pod kakšnimi pogoji.

Tudi delovna doba se računa 
kot kriterij za določanje dolžine 
letnega dopusta. Delovna doba se 
šteje za delovne izkušnje, ki ima
jo normalno svoj vpliv na delov
no sposobnost posameznega de
lavca. Če govorimo o intenziteti 
trošenja delovne moči, se mora
mo držati pravila, da je pri de
lavcih, ki imajo daljši delovni 
staž, intenziteta trošenja delovne 
moči večja, kot pri tistih delavcih, 
ki imajo krajši delovni staž.

Kot dopolnilni kriterij se pri 
odmerjanju dopusta upoštevajo 
uspehi dela in socialne razmere, 
v katerih delavec živi. Ob ocenje
vanju uspehov dela, bo treba oce
njevati delavce, ki trajno dosega
jo nadpoprečne rezultate pri delu 
in sicer glede kakovosti in koli
čine. Po teh kriterijih se bo torej 
ocenjevalo boljše delavce in tiste, 
ki živijo v težjih socialnih razme
rah.

Ob pripravljanju kriterijev za 
odmero letnega dopusta in pri 
razpravah na sestankih samo
upravnih organov so upoštevali 
vse te kriterije in še to, da je tre
ba poudarjati strokovnost, oziro
ma osebno izobrazbo delavcev in 
podpirati prizadevanje posamez
nikov, ki se dopolnilno izobražu
jejo m gledati na osebno odgovo- 
nost za večja delovna sredstva. Pri 
vprašanju odmere letnih dopustov 
se je seveda pojavilo tudi vpraša
nje nadomestila osebnega dohod
ka in ostalih nadomestil v času 
dopusta. Kakor je znano so legi
timacije K-i5 letos ukinjene, re
gresi v počitniških domovih so 
ukinjeni. Zato je bilo treba najti 
možnost, da bi čim več delav
cev kolektiva izrabilo dopust pod 
najbolj ugodnimi pogoji. Po dalj
ših razpravah se je izkristalizira
lo mišljenje, naj bi vsak član ko
lektiva prejel od odhodu na do
pust 20.000 st. din. Svojci zapo
slenega delavca, ki niso zaposle
ni, pa bi prejeli prispevek 8000 
din na vsakega. Pravico do teh 
nadomestil bi imeli samo tisti de
lavci, ki bi izrabili dopust po pla
nu letnih dopustov in sicer največ 
o dveh delih s tem, da lahko tri 
dni dopusta izkoristijo še posebej. 
Nadomestilo osebnega dohodka v 
času letnega dopusta pa naj bi 
se obračunavalo po vrednosti toč
ke 2,80, ne glede na doseženo toč
ko v tistem mesecu, oz. ne glede 
na višino poprečja osebnega do
hodka v zadnjih treh mesecih.

Upravni odbor je na svoji seji 
z dne 8. II. 1966 sprejel te pred
loge in pa spremenjeni predlog 
pravilnika o delovnih razmerjih, 
ki govori o osnovah in merilih pri 
določanju letnega dopusta.

SPREMEMBE SO NASLEDNJE: 

70. člen
naj bi se spremenil tako:

Letni dopust za vsakega delav
ca je odvisen od njegove delovne 
dobe in drugih obdobij, ki so po 
zakonu izenačena z delovno dobo 
ter delovnih pogojev — strokov
nost, odgovornost za delo, odgo
vornost za delovna sredstva, fi
zično naprezanje ter zdravstvene 
okoliščine, ki vplivajo na delo, na 
posameznih delovnih mestih in 
posebej še delo v izmenah.

Pri neposredni odmeri letnega 
dopusta se delavcu upoštevajo po
sebne socialne razmere, katere 
zahtevajo daljšo dobo letne rekre
acije (invalidnost, matere z otro
ki, itd.).

71. člen
naj bi se spremenil tako:

Letni dopust posameznega de
lavca traja najmanj 14 delovnih 
dni in največ 26 delovnih dni, 
upoštevajoč 7-urni delavnik, ne 
glede na vrsto delovnega turnusa, 
v katerem posameznik dela.

Pri odmeri letnega dopusta se 
upoštevajo naslednja merila:

POGOJI DELA:

1. Strokovnost delovnega mesta: 
Delovna mesta sistem, grupe VI.,

VIL in VIII. 4 dni; IV. in V. 6 
dni; II. in III. 7 dni; L 8 dni.

2. Osebna izobrazba:
Delavcem, ki nimajo ustrezne

izobrazbe, ki se zahteva za delov
no mesto, ki ga zasedajo, naj bi 
se za vsako stopnjo odbilo 1 dan 
dopusta po prejšnjem kriteriju.

3. Fizično naprezanje in drugi 
težji pogoji dela:
težji fizični napor občasno 1 dan
težji fizični napor — ob

časno v nezdravem oko
lju ................................... 2 dni

težji fizični napor — tra
jajoč približno polovico
delovnika......................... 2 dni

stalno delo v pogojih viso
ke relativne vlage, huj
še vročine, hudega ro
pota ................................... 3 dni

delo v prahu (kolodrobi,
snažilci)......................... 4 dni

težki fizični napor — več
ji del delovnika ... 5 dni 

stalno težko delo .... 6 dni 
stalno težaško delo v ne

zdravem okolju (vre
menske, temperaturne 
razlike) ......................... 7 dni

4. Delo v izmenah:
5- in 4-izmensko delo (z 

nočnim delom) .... 3 dni 
2-izmensko delo (brez noč

nega dela)......................... 1 dan

5. Odgovornost za delo delov
nih enot:
Odgovornost za delovišče

preddelavec.................... 1 dan
samostojno strokovno delo 

— strojevodje, nadmli- 
narji, vodje tiskarne, 
vodja pomožnih skupin,
strok, referenti III. . . 2 dni 

mojstri manjših oddelkov
ali delavnic.................... 3 dni

mojstri in vodje večjih od
delkov ali delavnic . . 4 dni

mojstri oddelkov z več kot 
10 zaposlenimi, delovo
dje, vodje strokovnih 
služb, vodje oddelkov . 5 dni 

šef vzdrževanja, šef ener
gijskega oddelka, di
rektor .............................. 7 dni

6. Osebna odgovornost za več
ja delovna sredstva:
Delo na velikih strojih ali

celih postrojenj ... 2 dni 
delo na strojih, oz. na de

lovnih sredstvih, v vred
nosti okoli 30 milijonov 1 dan 

neposredna materialna od
govornost za obr. sred
stva, v vrednosti okoli 
100 milijonov .... 1 dan
Ta kriterij ne velja za 
posredno odgovornost!

7. Nadpoprečni uspehi dela: 
Upravni odbor lahko de

lavcem, ki trajno dose
gajo nadpoprečne uspe
he v pogledu kakovosti 
in količine odobri do
datnega dopusta ... 3 dni

DELOVNA DOBA:

Moški:
do 5 let.....................................8 dni
od 5 do 10 let......................... 10 dni
od 10 do 15 let......................... 12 dni
od 15 do 20 let . . . . 14 dni
od 20 do 25 let . . . . 16 dni
nad 25 let..............................17 dni

Ženske:
do 3 let.....................................8 dni
od 3 do 7 let.........................10 dni
od 7 do 11 let.........................12 dni
od 11 do 15 let . . . . 14 dni
od 15 do 20 let . . . . 16 dni
nad 20 let.............................. 17 dni

SOCIALNI IN DRUGI 
KRITERIJI

Socialni in drugi kriteriji se upo
števajo pri' določanju dolžine let
nega dopusta materam in invali
dom, ter borcem NOV in sicer:

a) materam z majhnimi otroki
— materam z 1 otrokom

do 1 leta starosti ali 2 
otrokoma do 7 let sta
rosti ....................................2 dni

— materam s tremi otroki
do 7 let starosti .... 4 dni

b) vojnim in delovnim invali
dom
— težjim invalidom (nad

60 %)....................................4 dni
— lažjim invalidom (50 do

60«/»)....................................2 dni

c) borcem NOV
— borcem od leta 1941 

pripada letni dopust
skupno...............................30 dni

— borcem od leta 1942 3 dni
— borcem od leta 1943 . 2 dni

Za določanje dolžine letnega 
dopusta se upošteva pri tem krite
riju samo čas, ki je dvojno pri
znan.

Od članov kolektiva pričakuje
mo, da bodo pred sprejetjem pra
vilnika o delovnih razmerjih na 
delavskem svetu še dali svoje 
predloge in tako pripomogli k 
temu, da bo pravilnik čim bolj 
popolen.

(Nadaljevanje z 8. strani)

Zap. št. Kupec m2 Nabavna
vrednost

Knjižna
vrednost

Revalorizi
rana

vrednost
Vrednost 

po cenitvi
Prodajna

cena Anuiteta

1 2 3 4 5 6 7
Vevče št. 127:

91. Josip Makovec . . . 31,00 1,727.536 1,094.610 1,833.678 1.700.000 1,700.000 4.600
92. Pavla Strgar .... 13,00 733.916 459.050 829.237 820.000 800.000 2.200
93. Aleksander Martelanc 102.00 5,646.805 5,601.620 7,837.357 6,620.000 6,600.000 18.000
94. Marija Oblak .... 17.00 954.720 600.270 1,779.099 1.150.000 1,150.000 3.100
95. Ramo Vehabovič . . 49.00 2,721.152 1,750.190 3,364.578 3,450.000 3.450.000 9.400
96. ing. Djordje Maširevi^ 40,00 2,224.258 1,412.408 3,027.780 2,900.000 2,900.000 takoj

Zadvor št. 2:
97. Srečko Smrekar . . . 61,00 3,298.195 1.039.562 3,268.470 2,100.000 2,100.000 5.700
98. Jože Duh.................... 53,00 2,879.104 903.226 2,679.075 1,850.000 1,900.000 5.200
99. Emil Hočevar .... 33,00 1,831.384 562.386 1,796.256 1.220.000 1,200.000 takoj

100. Alojz Stegne .... 32,00 1,778.998 545.344 1,732.143 1,170.000 1,150.000 3.100
101. Minka Delorenzo . . 61,00 3,298.256 1,059.605 3,419.010 1,850.000 1,850.000 5.100

Fužine št. 18:
102. Štefan Zver .... 57.00 1,425.517 112.689 1,983.744 1,570.000 1,800.000 4.900
103. Vinko Fink.................... 33.00 926.293 65.241 1,254.926 1,020.000 1.000.000 2.700
104. Ana Smrekar .... 61,00 1,508.730 120.635 2,056.509 1,850.000 1,850.000 5.100

Fužine št. 20:
105. 47,00 1,395.056 373.368 1.963.648 1,650.000 1,650.000
106. Jože Škrlj.................... 45,00 1,341.280 357.480 1.865.146 1,400.000 1,400.000 3.800
107. Franc Globokar . . . 35,00 1,072.400 278.040 1,561.518 1,170.000 1.150.000 3.100
108. 49,00 2,125.400 1,570.000 1,550.000
109. 53,00 1,556.332 421.122 2,116.989 1,800.000 1.800.000 4.900

Mnenja smo, da smo le poslovali 
zakonito, kajti ob koncu pretekle
ga leta smo vendarle imeli zako
nite poti obravnavanja svojih sta
novanjskih problemov, bodisi po 
poti prodaje na podlagi zakona o 
prometu z zemljišči in stavbami 
in predpisov o sredstvih gospodar
skih organizacij ali ustanovitve 
lastne stanovanjske enote ali pa, 
da vse skupaj prepustimo bodočim 
stanovanjskim podjetjem, katerih 
porod je že tak, da kar dvomimo 
s kolikšno upravičenostjo bodo ta 
podjetja nosila ime »podjetje«, 
čeprav v resnici le verjamemo, da 
bo s takšnimi podjetji le možno 
zdravo in ekonomsko uravnavati 
vprašanja stanovanjske problema
tike tudi s stališča realnih kadrov
skih potreb v tej ali oni gospodar
ski organizaciji.

Mislimo tudi, da družbene inte
rese s to prodajo nismo okrnili, 
pred očmi imamo dejstvo, da je 
stanovanjsko vprašanje v okviru 
poslovne politike gospodarske or
ganizacije eden izmed tistih po
srednih faktorjev, ki zelo vplivajo 
na intenzifikacijo dela, produk
tivnost, stanovitnost kadrov, večjo 
privrženost podjetju itd. Tudi na
čin lastnega angažiranja pri pri

dobivanju ustreznega stanovanja 
prinaša mnoge pozitivne elemente. 
Sistem kreditiranja, ki se sedaj 
oblikuje v okviru bank, pozdrav
ljamo, kajti v njem vidimo po
polnoma jasno perspektivo nadalj
njega reševanja stanovanjske pro
blematike. Vloga in dolžnosti 
interesenta za stanovanja so zna
ne, prav tako lahko podjetje z 
dokajšnjo gotovostjo ugotovi svo
je možnosti sofinanciranja oziro
ma kreditiranja v nadaljnih letih, 
lestvica kreditiranja banke na 
osnovi vloženih sredstev pa daje 
zanesljivo upanje oziroma okvir, 
s kolikšnimi sredstvi bomo čez tri, 
štiri ali pet let razpolagali za sta
novanjsko gradnjo. O tem bomo 
še pisali v prihodnji številki »Na
šega dela«.

Ob zaključku se moramo prito
žiti nad sila inproviziranimi član
ki v nekaterih dnevnikih, s kate
rimi povzročajo nerazpoloženje in 
sum križem in počez, saj vemo, 
da je pri vsaki stvari možno ugo
toviti tudi zlorabo, istočasno, ko 
lahko ugotavljamo drugje korekt
no izvajanje v skladu z ožjimi in 
širšimi interesi neke delovne or
ganizacije in skupnosti.

T. N.
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Leto 1965 v številkah in komentarjih
Elementi

1. 0 zaposlenih . .
2. Opravljenih in

plač. ur (v 000) . .
3. Nadur (v 000) . .
4. Stopnja fluktuacije
5. Papir (ton) . . .
6. Lesovina (ton) . .
7. Fizični obseg real. 

proizv. po st. LC
8. Stopnja izk. osn. 

proizv. kapacitet .
9. Zastoji ur: skupni

načrtni....................
(brez praz.) ostali

10. Izmet: ton . . . .
°/o...............................

11. Menjav na PS . .
12. 0 hitrost PS m/min
13. 0 širina cm . . .
14. 0 g/m2....................
15. °/o odp. vlaknin . . 

°/o odp. kaolina . .
16. Proizvodnja kWh . 

Hidroenergija . . 
Termoenergija . .

17. Delež dom. energ.
18. Izvoz ton (papir)

Izvoz 000 $ . . .
0 $/ton....................

19. Domači trg ton . . 
Vrednost dom. 
prod. v milijonih 
0 din/ton . . . .

1053 1964
1983

= 100 
1965

908 95 103

2.297 107 102
140 115 108

19,7
29.047 89,6 99,6
5.087 118 95

5.163 86 101
86,8

3.678 110 110
1.539 82 110
2.139 146 110
2.684 122 120

8,78
984 120 98

91,1 92 102
234,6 98 100
81,7 103 97

1,59
19,55

16.918 135 134
12.756 135 127
4.162 137 157

58
5.204 74 120
1.013 70 120

194,7 95 110
24.409 97 93

6.514 86 103
265 89 111

PE Vevče
1966 1964

991 968

2.186 2.142
132 122

10,6 14,8
32.293 32.429
4.117 4.317

6.084 5.994
87,4 87,8

3.677 3.350
2.068 1.888
1.609 1.462
2.658 2.208

7,83 6,71
799 817
101 98,6
239,9 239.1
76,8 79

1.04 —
11,40 —

16.802 12.502
12.068 9.484
4.734 3.018

61 48
8.493 7.053
1.912 1.448

225,1 205,3
23.559 25.277

7.816 7.567
330 299

Aid 1. Poprečno število zapo
slenih je ugotovljeno na podlagi 
stanja zadnjega v mesecih in 
birez osebja obrata družbene pre
hrane in počitniškega doma. Po
rast števila zaposlenih v letu 
1965 je občuten zlasti v kovi
narski delavnici, embalažni de
lavnici, ročni dodelavi, čistil
nici lesa ter laboratoriju. V 
kovinarski delavnici se je leta 
1963 stalež močno znižal. Potre
be, zaradi uvedbe dela v dveh 
izmenah na strojih — struž
nicah, ter povečanega obsega 
vzdrževalnih in rekonstrukcij
skih del, so narekovale poveča
nje staleža. V ročni dodelavi pa 
zaradi večjega obsega proizvod
nje in večjega deleža eksporta, 
ki zahteva Skrlbnejšo dodelavo. 
V embalažni delavnici je porast 
narekovala uvedba dvoizmenske
ga dela, zaradi velikih potreb po 
različnih vrstah embalaže. V la
boratoriju pa je povečani stalež 
vpliv povečane obratne in teko
če kontrole.

Ad 2. Število opravljenih in 
planiranih ur je sicer poraslo, 
toda manj kot stalež. Na zapo
slenega je odpadlo: 

v letu 1963 — 2530 ur, 
v letu 1964 — 2231 ur, 
v letu 1965 — 2206 ur.
V lanskem letu se je razmah

nita tudi idejavnost izobraževal

nega centra. Tudi zaradi tega sta 
se zvišala stalež in število oprav
ljenih ur.

Ad 5. Število nadur >se je [pove
čalo izlaisti v kovinarski delavnici 
in strojni 'dodelavi. V strojni do
delavi je porast posledica nesmo
trnega proizvodnega programa, 
v kovinarski delavnici pa daljši 
remont na PS II.

Ad 4. Stopnja fluktuacije se je 
zelo znižala, kar je prav gotovo 
posledica urejenih notranjih raz
merij. V letu 1964 je odšlo 445 
oseb, lani pa 107 — od tega naj
več na račun naravne fluktuacije 
(JLA, pokoj).

Ad 5. Proizvodnja papirja je 
nižja za 436 ton. V letu 1965 smo 
kupovali ovojni papir za ris em
balažo, madteim ko smo ga v letu 
1964 proizvedli sami okoli 600 
ton lin je zato1 izpad proizvodnje 
na papirnih strojih iše nekoliko 
večji. Na znižanje obesga tj.jto- 
naže so vplivali zlasti povečani 
izmet, večji zastoji in nižja gra- 
matura.

Ad 6. Za 5 °/o nižja proizvodnja 
lesovine je posledica vedno več
jih zahtev po boljši kvaliteti, 
kajti našo lesovino rabimo za iz
delavo- srednjefinih izvoznih pa
pirjev. Proizvodnja pa je nižja 
zaradi finejšega prebiranja leso
vine na prebiralnih sitih preme
ra 0,7 mm in 0,8 mm.

Ad 7.

Fizični obseg proizvodnje

Leto
Ton

brez
Ha

z ovojem
I. VI.

Ekvivalentna
Realizirano po metoda

stalnih LC v milijonih J11?- T Vltoda V1

1962 28.623 99 4.337,6 84
1963 29.047 100 5.163,5 100 30.115 100
1964 32.429 141,6 5.993,7 116 33.844 112,4
4965 32.293 144/2 99,6 6.0836 118 101,5 34.709 115,3 102,6

Na Šmarjeti nad Kranjem je zgrajen prijeten dom. Od tam je prav 
lep razgled. (Do doma se lahko pride tudi z avtomobili.) Dom radi 

obiskujejo tudi Medvodčani

Fizični obseg proizvodnje je v čine. Naša proizvodnja je takšna, pa raste. To potrjuje tudi spod-
gornji tabeli prikazan na tri na- da ionaža lahko pada, površina nja taJbela.

Fizični obseg proizvodnje v 000in!
Leto PS I PS II ps m PS IV Skupaj
1965 53.801—100— 71.574—100— 114.901—100— 164.050—100 404.326—100
1964 60.114—112— 84.146— 118— 114.522—100— 182.955—llil 441.737—109
1965 66.759—1124—111 80.109—112—95 107.972— 94—94 197.681—120—108 452.522—112—102

Zmanjšanje tonaže torej ne 
pomeni zmanjšanje obsega pro
izvodnje, kajti če pade gramatu- 
rai, je tonaže manj, površine pa 
je lahko več. Tudi v naprej bo 
verjetno 0 gramska teža še pa
dala, ker uporabnost nekaterih 
vrst papirja zato ud nič manjša.

Obseg realizirane proizvodnje 
kaže večji porast kolt obseg, iz
ražen s itonami. To je razumljivo, 
ker vemo, da se spreminja asor- 
trmemt v korist kvalitetnejših dn 
s tem tudi dražjih papirjev. De
lež srednjefinih papirjev pada, 
brezlesnih pa raste. Ker imajo 
brezlesni višjo lastno ceno kot 
srednjefini, raste zato obseg izra
žen z L C hitreje kot obseg, izra
žen s toinažo.

Ugotavljanje fizičnega obsega 
proizvodnje z ekvivalentno me
todo je uporabno predvsem tam, 
kjer izdelujejo en osnovni proiz
vod v raznih kvalitetah, npr. ce
vi raznih premerov itd. Namesto, 
da bi količino izdelka množili s 
časom proizvodnje, si izberemo 
en določen proizvod. Na čas, po
treben za izdelavo tega določe
nega osnovnega proizvoda, pre
računamo vse čase drugih kvali
tet tega proizvoda. Namesto časa 
za vsak proizvod, 'vstavimo v ta
belo ekvivalentne številke. S te
mi številkami množimo proizve
dene količine. Ta metoda temelji 
na časovni metodi in je zelo pri
merna za izračun proizvodnosti 
dela. Ekvivalentna Številka te
melji na času, potrebnem ali vlo
ženem za določeni obseg proiz
vodov.

Ad 8, 9. Stopnja izkoriščanja 
osmovntth proizvodnih zmogljivo
sti je nekoliko nižja kot preteklo 
leto. To je zlasti posledica dalj
šega remonta na PS II, daljših 
tedenskih reparatur ter popravil 
kovinarske delavnice. Nadalje so 
porasli zastoji zaradi novih iz
delav, čiščenj, zagonov. Znižali 
pa so se zastoji zaradi pomanj
kanja energije in zaradi menja- 
've sit.

Ad 10. Zaradi večjega ,izmeta 
smo izgubili okoli 380 'ton papir
ja. Porast izmeta smo zabeležili 
na vseh PS, razen na PS IV. Del
no je to posledica uvedbe delo
vanja tekoče kontrole, večjih ko- 
liču eksporta, delež pri tem pa 
ima tudi nepazljivost ali pa celo 
malomarnost.

Ad 11. Menjav vnosa ali barv 
na papirnih strojih je bilo v pre
teklem letu res inefcoliko manj, 
toda iše vedno preveč. Povečallo 
pa se je število menjav na PS I 
•in PSIV.

Na PS I smo menjali program 
na 48 'pogonskih ur, 1. 4964 na 
60 ur;

na PS II smo menjali program 
na 30 pogonskih ur, 1. 1964 na 
25 ur;

na PS III smo menjali program 
na 38 pogonskih ur, 1. 1964 na 
36 ur;

na PS IV smo menjali program 
na 40 pogonskih ur, 1. 1964 na 
47 ur.

Glede tega se je torej položaj 
poslabšal na PS I in PS IV.

Ad 12, 13, 14. Poprečna širina 
papirnega traku je ostala neiz- 
premenjema itn je verjetno do
segla maksimum. Porast popreč
ne hitrosti in padca gramske 
teže sta usklajena.

Ad 45. Koncentracija odpadnih 
vod je zelo padla v primerjavi z 
letom 1962. Takrat še nismo 
imeli flo.taitorjev in od takrat 
imamo zadnja zanesljiva poroči
la. Močne izgube vlaknin so še 
na PS II in PS HI. Na to ne vpli
va samo slabo delovanje flota- 
torjev, ampak tudi pogosto me
njavanje snovi, zlasti barv.

Ad 16. Proizvodnja domače 
energije je dosegla nivo leta 
1963. Termične energije smo pro
izvedli celo nekoliko več, hidro
energije pa manj —• zaradi izpa
dov turbin — spomladi in jeseni.

Ad 17. Delež izvoza predstav
lja v celotni proizvodnji 26 %>, 
medtem ko je leta 1964 znašal 
22<)/o in lata 1963 18°/o. Močnejši 
porast dolarske vrednosti je po
sledica spremenjenega asortimen
ta in regionalne orientacije. De
lež brezlesnih papirjev se je v 
izvozu povečal 51 °/o v letu 1964 
na 66 °/o v lanskem letu.

Ad 18. Količine papirja, ki gre
do na domače tržišče, so vedno 
manjše in to zaradi večjega iz
voza. Ta pojav beležimo zadnja 
tri leta. Vrednost domače proda

je sicer raste kort posledica spre
menjenega asortimenta. Delež 
brezlesnih papirjev je 'znašal 
lata 1963 55 °/o, leta 4964 64°/o, 
lana pa 68°/o. Naše prodajne cene 
so po reformi praktično nespre
menjene, razen pri pelurju, ka
teremu smo ceno celo' znižali.

Razlogi za zmanjšanje

proizvodnje v letu 1965
V primerjavi z letom 1964 je 

bila količinska proizvodnja pa
pirja v letu 4965 nižja za 733 ton.

Izračun zmanjšanja proizvodnje v letu 1965:

Proizvodnja neto ibrez ovoja v letu 1964 . . 31.454 ton
Proizvodnja neto brez ovoja v letu 1965 . . 31.412 ton
Razlika....................................................................... 42 ton
Izdelani ovojni papir v letu 1964 .................... 777 ton
Izdelani ovojni papir v letu 1965 .................... 86 ton

Skupaj ... 691 ton
753 ton

Proizvodnja se je zmanjšala zaradi:
Povečanega izmeta: 

v letu 19'64 6,74 % 
v letu 1965 7,83%
zmanjšanje proizvodnje na račun izmeta

znaša............................................................. — 385 ton

Opravljenih ur na papirnih strojih:
v letu 1965 242 manj opravljenh ur kot 

v leltu 1964
0 neto proizvodnje na uro v letu 1965 

znaša 1029 kg
zimamjlšanje proizvodnje znaša: 242 ur X 1029 kg 249 ton

Poprečna širina papirnega traku:
0 iširina v letu 1964 ................................. 239,13 cm
0 širina v letu 1965 ................................. 239,90 cm

Gramatura in brzina:
0 gramatura v letu 4964 ....................... 79,02 g/tn2
0 gramatura v letu 1965 ....................... 76,77 g/m2
0 bnzina v letu 4964 ................................... 98,58 m/miin
0 brzina v letu 4965 .................................... 100,98 iffl/min
zmanjšanje proizvodnje na račun 0 ši

rine, gramature in brzine znaša . . — 55 ton

število menjav vnosa:
v letu 1965 je bilo 21 menjav manj kot 

v letu 1964
povečanje proizvodnje znaša.................... +14 ton

(30 minut menjava)

Število zagonov po zastojih:
v letu 1965 je bilo po številu 452 zastojev 

več kot v letu 1964
zmanjšanje proizvodnje znaša okoli . . — 55 ton

(20 minut za zagon)
Skupno zmanjšanje proizvodnje .... 733 ton

Ob zgoraj navedenih dosežkih opremljenost dela in kolika je 
v preteklem letu je treba pove- sposobnost naših naprav, 
dati, kakšna je naša tehnična

Tehnična opremljenost dela:

Vrednost opreme po nabavni vred-
1963 1964 1965

nosti v milijonih.............................. 4.097,5 4.077,0
0 število zaposlenih.............................. 908 960 991
Tehnična opremljenost......................... 4.420 4.268 4.114
Index ........................................................ 104 100 96

Stopnja sposobnosti orodij za delo:
Oprema po nabavni vrednosti . . . 4.013,8 4.097,5 4.077,0
Oprema po sedanji vrednosti . . . 1.618,1 1.602,0 1.446,3
Stopnja sposobnosti.............................. 40 39 36

Poročilo o doseženih finančnih Sasa pa bomo postopoma objav-
rezultatih, produktivnosti, renta- tjali v naslednjih številkah »Na- 
bilnosli, ekonomičnosti, osebnih šega dela«. F. R.
dohodkih, Izkoriščanju delovnega

PE Medvode

Število zaposlenih je izračuna
no glede na stanje zaposlenih 
zadnjega v mesecih, brez osebja 
iz obrata družbene prehrane.

Močan padec fluktuacije kaže 
na notranjo xirejenost, kar je 
podlaga za smotrno delo.

Celuloze smo proizvedli 602 
toni več kot v letu 1964. Poveča
nje je doseženo pri beljeni celu
lozi. Večja proizvodnja je bila 
dosežena zaradi boljšega izkori

ščanja zmogljivosti, kar je pove
čalo proizvodnjo za 132 ton. Od
padna snov se je še nadalje zni
žala od 2,66% ina 2,61%, kar je 
zopet povečalo proizvodnjo za 9 
ton. Skrajšan čas kuhanja celu
loze pa je povečal proizvodnjo za 
okoli 461 ton. V letu 1964 je Od
padlo m a eno uro kuhanja 506 kg 
čiste celuloze, leta 1965 na 520 kg.

Izkoriščanje osnovnih proiz
vodnih zmogljivosti, to je kuhal-
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Pregled nesreč pri delu v Celulozi Medvode za leto 1965
MEDVODE, JANUARJA — Vseh ne

srečnih primerov je bilo 36. Od tega 
so bili samo 4 na poti na delo ali 
z dela in od vseh le en težji, med
tem ko je bilo v 1964. letu 39 nesreč 
in od teh tri težje. V 1963. letu pa 
je bilo vseh nesreč 41 — z eno težjo.

V preteklem letu so se ponesrečili 
Pri delu le delavci, upoštevajmo pa, 
ha je število delavk v naši tovarni 
sorazmerno majhno <43 do 307 zapo
slenih).

Oglejmo si še kvalifikacijski sestav 
ponesrečenih delavcev:

5 nekvalificimnih,
22 polkvalificirani,

6 kvalificiranih,
3 visoko kvalificirani.

Ta razvrstitev pa je narejena na 
Podlagi kvalifikacije delovnih mest. 
Če pa bi upoštevali dejansko strokov
no kvalifikacijo, pa bi bila razvrsti
tev verjetno nekoliko drugačna.

V tej zvezi bo morda zanimivo tu- 
hi to, da je število ponesrečenih de
lavcev naj večje v starostni dobi od 
30—35 let <12). Vsi drugi starostni raz
redi precej zaostajajo, vendar pa je 
74 % nesrečnih primerov pri delav
cih v starosti od 35 let navzdol.

Glede števila nesreč prednjači v 
Preteklem letu oddelek za pripravo 
lesa z 12 primeri poškodb. Sledi pa 
neposredno lesni prostor z 9 nesre
čami. Zelo ugodno pa se je zmanj
šalo število nesreč pri delavcih vzdr
ževalnih delavnic, saj so bili le trije 
primeri.

Od 36 nesreč pri delu v preteklem 
letu, je bilo največ poškodb na ro
kah (17). Takoj za tem pa sledijo 
poškodbe nog (10). Vsekakor pa je 
število poškodb glave (5) in trupa (4) 
Preveliko.

Pri vsem tem pa je še dobro to, 
ha poškodbe niso bile težje. Potreb
no bo poleg tehničnih ukrepov ne
koliko izpopolniti tudi osebna zaščit
na sredstva. Tu mislim predvsem na 
zaščito glave z zaščitnimi čeladami 
na nekaterih delavnih mestih v pri
pravi lesa in pa pri nekaterih vzdr
ževalnih delih v obratih.

Najbolj »črn« dan v tednu je bil 
ponedeljek (6). Največ nesreč se je 
dogodilo aprila meseca preteklega 
leta in sicer 6. Pet nesreč je bilo v 
avgustu. V drugi uri vseh delovnih 
izmen je bilo največ nesreč <7). Po

6 nesreč pa se je zgodilo v tretji in 
peti uri vseh delovnih izmen.

Ko obravnavamo nesreče pri delu, 
ne smemo zanemariti finančnih efek
tov, ki nastopajo kot posledica nesreč 
pri delu, oziroma kot stroški za var
stvo pri delu in ustrezna nadome
stila in pa seveda izgube narodnega 
dohodka. Da bi se delovni pogoji na 
posameznih delovnih mestih izbolj
šali, zavarovali in klimatsko uredili, 
smo v preteklem letu vložili nasled
nja finančna sredstva: 

predvideno .... 10,305.000 din 
porabljeno .... 11,186.952 din 
Na eno osebo pa je bilo porabljeno 

poprečno 36.436 din.
Ta sredstva so bila razdeljena ta

kole:
osebna zaščitna

sredstva ..... 2,382.455 din 
tehnična zaščita . . 6,765.994 din 
higienska zaščita . . 1493.938 din 
okrepčila .................... 944.565 din
V naši tovarni smo v preteklem le

tu izgubili zaradi' nesreč pri delu 632 
dni.

Zaradi teh izostankov, ki nastanejo 
pri zdravljenju posledic nesreč, smo 
zaradi nadomestila osebnih dohodkov 
in izgube narodnega dohodka izgubili 
v naši tovarni v preteklem letu 
4,374.243 din. Vendar pa je poleg ome
njen ega zneska možno izračunati še 
dokaj večjo številko na podlagi vseh 
drugih stroškov, ki so v zvezi z ne
srečami.

Izgube zaradi bolezni so neprimer
no večje. Zaradi primerjave navajam 
izgube zaradi bolezni. Skupno je bilo 
izgubljenih 2971 delavnih dni (20.791 
delovnih ur). Skupna izguba, ki jo 
mora prenesti naš kolektiv in celotna 
skupnost pa znaša brez indirektnih 
faktorjev 20,267.5(13 din.

Omembe vredna je tudi naslednja 
številka: 24,644.756. Ta številka pred
stavlja skupno finančno izgubo (brez 
indirektnih faktorjev), ki je nastala 
v preteklem letu zaradi nesreč in 
bolezni.

V zvezi z urejanjem delovnih po
gojev bo verjetno precej pripomoglo 
tudi dejstvo, da so v novem zakonu 
o varstvu pri delu precej določene 
zahteve o varstvu pri delu. Potrebno 
bo pač skupno prizadevanje za izpol
nitev obveznosti, katere imamo do 
članov delovne skupnosti. V. B.

Leto 1965 v številkah in komentarjih
(Nadaljevanje z 10. str.) 

nikov, se je (povečalo za 1 °/# ali 
za 264 ur. To je posledica nižjih 
zastojev, ;ki nastajajo zaradi po- 
P ra vil mehainične delavnice. Ti 
zastoji so ibili <v latu 196T zelo 
visoki, ker je kislima poiškodova- 
la I. kuhaleik. Porasli pa so za
stoji zairadii zidarskih popravil 
Pri oibzidavi kuhalnikov.

Skrajšan čas kuhanja je pove
zan. z (načinom kuhanja oelulotze. 
Zato pa je celuloza ibolj trda. To 
pomeni (boljše izkoriščanje lesa, 
oziroma znižuje lesno porabo. 
Potrebno je povedati, da se je 
leta 1965 močno izboljšala kvali
teta celuloze, zlasti (kar zadeva 
število nečistoč. Število nečistoč

Elementi 1965

1. 0 štev. zaposl. . . 301
2. Štev. -apr. plač. ur

v 000 ......................... 657
3. Nadur v 000 . . . 21
4. Fluktuacija . . . 9,9
5. Celuloza ton . . . 17.123

beljena.................... 15.716
beljiva.................... —

La......................... . 774
II. a......................... 177
III. a.................... 456

6. Pinotan.................... 1.594
pinotan suhi . . 547
pinotan tekoči . . 1.047

7. Fizični obseg pr. v
stal. LC v milij. 1.884

8. Stopnja iz osnov.
proizv. zmogljiv. . 94

9. Zastojev ur: skupaj 1.739
načrtni.................... 960
brez pr. ost. . . . 779

10. Odpadna snov ton 459
odpadna osnov % 2.61

11. Čistoča beljene ce- VI.—XII.
luloze vel. m2 . . 3
mal. m2.................... 7

12. Čas kuhanja:
kg cel./h kuhanja
neto celuloze . . 520,1

13. Proizv. elektr.
kWh......................... 1.088

se je v drugem polletju znižalo 
na 3 velike in 7 malih na m2. 
Taikišlno stanje je bilo doseženo 
z novo baterijo cemitriklimarjev 
po beljenju, ki so bili montirani 
v mesecu maju 1965.

Proizvodnja pinolana je za ma
lenkost nižja kot v letu 1964. 
Spremenili oziroma znižal pa se 
je delež suhega pinoituma. To je 
posledica zastarelosti obrata in 
tršega kuhanja ideluloze.

Proizvodnja domače elektro- 
energije je dosegla le 75 °/i> pro
izvodnje leita 1964. Izpad je po
sledica poškodbe na jezu, katero 
je .povzročila poplava v septem
bru leta 1965.

F. R.

1964 1933 1964
1965

= 100 
1963

309 283 97,4 91,6

672 711 97,8 105,8
22 27 95 123
16,1 22,1 — —

16.521 15.160 103,6 91,8
14.834 6.327 106 43

— 5.941 — —

1.065 2.341 73 220
107 158 165 148
358 393 127 110

1.600 1.612 100 101
596 615 92 103

1.004 997 104 99

1.840 1.527 102 83

93 93,8
2.095 1.595 83 76

960 768 100 80
1.135 327 69 73

451 1.599
2,66 9,5

n.
11 45
43 209

506 498,7 103 99

.460 1.947 75 133

Oglejmo si delitev dohodka
VEVČE

Elementi

Celoten dohodek . . . .
Porabljena sredstva . . .
Neto produkt....................
V breme cel. dohod. . .
Dohodek ..............................
Čisti dohodek....................
Osebni dohodek . . . .
Skladi neto.........................
0 stalež — mesečno . .
0 vložena sredstva . . . 
0 OD/mes. v St. din . . 
Index ...................................

RENTABILNOST
Dohodek ..............................
0 vložena sredstva . . 
Na 1 milij. vlož. sredstev
= dohodka/mes....................
Indeks ...................................

EKONOMSKA
PRODUKTIVNOST
0 stalež ..............................
Dohodek zap./mes. . . . 
Index ...................................

EKONOMIČNOST
Celoten dohodek . . . . 
Str. poslov, brez prom. d. 
Na 1. m. str. = cel. doh. 
Index ....................................

Pred Po reformi
v milijonih

reformo 1665 •/« 1964 8/o 1964
I.—VII. 65 »/o vin.—xii. •/o - 100

4475,3 100 3.202,9 100 7.678,2 100 7.494,9 100 102
2.324,5 52 2.249,2 70 4.573,7 60 4.054,5 54 113
2.150,8 48 953,7 30 3.104,5 40 3.440,3 46 90
3.095,1 69 2.393,6 75 5.488,7 71 5.699,6 76 96
1.380,2 31 809,3 25 2.189,5 29 1.795,3 24 122
1.185,4 26 809,3 25 1.994,7 26 1.535,3 21 130

671,9 15 697,2 22 1.369,1 18 1.107,7 15 124
459,0 10 90,3 3 549,3 8 368,0 6 149
995 984 991 960 103

4.381,8 5.366.0 4.791,9 4.239,2 113
60.171 75.570 66.659 51.839

116 146 129 100

1.380,2 809,3 2.189,5 1.795,3
4.381,8 5.366,0 4.791,9 4.239,2

45 30 38 35
128 85 108 100

995 984 991 960
198 164 184 100
127 105 118 100

4.475,3 3.202,9 7.678,2 7.494,91
2.507,8 2.391,5 4.899,4 4.391,1
1.785 1.339 1.567 1.707

104 78 92 100

MEDVODE
Elementi

Celoten dohodek . . . .
Porabljena sredstva . . .
Neto produkt....................
V breme cel. dohod. . .
Dohodek ..............................
Čisti dohodek....................
Osebni dohodek . . . .
Skladi neto.........................
0 stalež — mesečno . .
0 vložena sredstva . . .
0 OD/mes. v St. din . . 
Index...................................

RENTABILNOST
Dohodek ..............................
0 vložena sredstva . . .
Na 1 milij. vlož. sredstev
= dohodka/mes....................
Indeks ....................................

EKONOMSKA
PRODUKTIVNOST
0 stalež ..............................
Dohodek zap./mes. . . . 
Index...................................

EKONOMIČNOST 
Celoten dohodek . . . . 
Str. poslov, brez prom. d. 
Na 1. m. str. = cel. doh. 
Index ...................................

v milijonih
Pred Po reformi

reformo 1965 "/« 1964 % Ii964
I.—VII. 65 »/. VIII.—XII. •/o -= 100

1.300,2 100 1.328,5 100 2.628,7 100 2.488,4 100 106
1.011,9 78 976,2 73 1.988,1 76 1.764,6 71 113

288,3 22 352,2 27 640,5 24 723,7 29 89
1.086,5 84 1.024,1 77 2.110,6 80 1.906,8 77 111

213,7 16 304,4 23 518,1 20 581,6 23 89
213,7 16 304,4 23 518,1 20 573,2 23 90
205,1 16 197,4 15 402,5 15 397,9 16 101

5,6 97,9 7 103,5 5 159,5 6 65
303 297 301 309 97

1.547,4 1.534,3 1.541,9 1.624,7 95
66.843 80.752 72.551 54.324

123 149 134 100

213,7 304,4 518,1 581,6
1.547,4 1.534,3 1.541,9 1.624,7

20 40 28 30
66 133 93 100

303 297 301 309
101 205 143 157

64 151 91 100

1.300,2 1.328,5 2.628,7 2.488,4
1.086.5 1.024,0 2.110,3 1.893,0
1.197 1.297 1.246 1.314

91 99 95 100

Ker je dohodek podjetja vsota 
dohodkov, doseženih v Medvodah 
in na Vevčah, si ga bomo ogledali 
po kraju nastanka. Na oba do
hodka pa je delovala relorma ze
lo različno. Zato si bomo ogledali 
delitev posebej za čas pred in 
posebej za čas po reformi.

Seštevek obeh razdobij v letu 
1965.

VEVČE: Finančni rezultati, do
seženi v letu 1965, so boljši od le
ta 1964. Te boljše uspehe smo do
segli v času do reforme. To je 
razvidno tudi iz strukture delitve 
celotnega dohodka v obeh razdob
jih. Rezultati po juliju 1965 so 
slabši. Znižal se je delež dohodka 
od 31 na 25, kljub ukinitvi pro
metnega davka, v večji meri, kot 
so jih kompenzirala omenjena 
znižanja, skupno z ukinjenim 
prispevkom iz dohodka. Cena be
ljene celuloze je porasla za 24 %>, 
normalna I. a za 21 %>, kaolina za 
30 %>, sit za 66 “/o, klobučevinam 
za 44% transporta za 21% itd. 
skupno za okoli 24%. Prodajne 
cene naših papirjev pa so ostale 
praktično na isti ravni. Povečal 
se je tudi delež osebnih dohodkov 
zaradi valorizacije ob povišanju 
življenjskih stroškov. Zato se je 
tudi zmanjšal delež skladov. Če 
ne bi iz dohodka leta 1965 izločili 
okoli 70 milijonov kot rezervni 
sklad OD za čas rekonstrukcije L 
PS, bi znašal delež skladov po 
reformi 5. Zaradi novih gospodar
skih ukrepov smo v letu 1965 
izgubili ca. 230 milijonov skladov.

MEDVODE: Finančni rezultati 
so se v Medvodah po reformi ob
čutno izboljšali. Delež skladov je 
porastel od 5,6 na 7 %. Z novim 
gospodarskim ukrepom so porasle 
tudi cene celuloze. Zaradi tršega 
kuhanja se je znižala specifična 
poraba lesa, kar ugodno vpliva 
na znižanje deleža stroškov. Bi

stveno se je izboljšala tudi eko
nomska produktivnost in rentabil
nost. Podražitve reprodukcijskega 
materiala, npr. neočiščenega lesa 
za 24%, očiščenega za 27 %, Na- 
hipoklorita za 50 %, Na-luga za 
20 % itd. skupno za okoli 23 % 
se kažejo v nekoliko nižji ekono
mičnosti.

F.R.

Letos brez K-15
KOLIČEVO, JANUARJA — 

Zvezna skupščina je sprejela za
kon, s katerim je odpravila tako 
imenovano in popularno vozov
nico K-15, s katero so delavci 
ceneje potovali na dopust in na 
razna krožna potovanja. Ugotov
ljeno je bilo, da so sredstva, na
menjena za vozovnico K—15, o 
precejšnji meri ostala neizkorišče
na in so bila prej dotacija želez
nici, kot pa o prid večini za
poslenih delavcev. Z odpravo vo
zovnice K-15 so že delaoci izra
zili doome, da po ukinitvi te 
vozovnice ne bo mogoče potovati 
ceneje na dopust in se jim s tem 
jemlje ugodnost, ki so jo uživali 
osa povojna leta. Taka bojazen je 
popolnoma odveč. Po novem za
konu bo podjetje že od 1. januar
ja 1965 dalje odoajalo o sklad 
skupne porabe znesek od 1,5 % 
bruto osebnih dohodkov. O teh 
sredstvih bodo po zakonu razprav
ljali in odločali sami delaoci. Ta 
sredstoa se bodo lahko porabila

za gradnjo počitniških domov, 
gradnjo plavalnega bazena ali 
drugega športnega objekta, za or
ganizacijo rekreacije, kot prispe
vek za preživljanje oddiha, bodisi 
na morju, o planinah ali drugod, 
možno je ta sredstoa razdeliti o 
enakih gotovinskih zneskih na 
vsakega zaposlenega, o gotovin
skih zneskih na velikost družine 
itd. Kako bodo proizvajalci ta 
sredstoa izkoristili, je popolnoma 
odvisno od njih. Torej, s sredstvi 
bo razpolagal tisti, ki jih ustvarja. 
Denarni delež o skladu skupne 
porabe bodo povečali edinole z 
oečjo produktivnostjo in boljšo 
organizacijo dela in analogno te
mu bodo prejeli zaposleni in nji
hovi svojci oečji delež za dopust.

Po zakonu je podjetje dolžno, 
da izdela pravilnik o uporabi teh 
sredstev. Naša naloga je, da ak
tivno sodelujemo pri razdelitvi 
teh sredstev, oziroma damo sooje 
pripombe na osnutek pravilnika, 
ki ga bo sprejel delavski svet.
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KADROVSKA SLUŽBA POROČA Novice s kegljišča Upokojenci

IZ OBRATA VEVČE
Prišli v obrat Vevče:
Alojzija Štrubelj, kuharica 
Slavko Vidmar, strojnik HC Fužine 
Franc Nemec, tehnični referent v 

nabavi 
Odšli:
Ivan Slatenšek, sporazumno 
Marija Kurent, sporazumno 
Leopold Černjavič, sporazumno 
Ivan Snoj, upokojen 
Rodili so se:
Zori Slatenšek, hči Alenka 
ing. Petru in Andreji Jeriha, sin 

Aleš
Martinu Odlazku, sin Martin 
Jožetu Pegrinu, hči Marija 
Antonu Končarju, sin Bojan 
Čestitamo!
Poročili so se:
Jože Žiibert z Marijo Vidovič 
Franc Varga s Slavico Ter 
Martin Zorec z Ireno Rajšter 
Čestitamo!

Iz Papirnice Količevo
V mesecu januarju so prišli:
Jože Vidmar, stikalničar II.

V mesecu januarju so odšli:
Roza Korošec, upokojena
Alojz Jeretina, upokojen

Rojstva:
Alojzu Herbaju se je rodil sin Elvis
Ani Dolinšek se je rodila hčerka 

Tatjana
Francu Barletu se je rodila hčerka 

Agata
Mariji Marinček se je rodil sin Ma

tej
Čestitamo!

Poroke:
Husein Ičanovič se je poročil s De- 

milo Catič
Klementina Korbar se je poročila 

z Jožetom Avbljem
Čestitamo!

NAMIZNI TENIS
KOLIČEVO, JANUARJA -

Športniki ŽTL (Železniška .tiskar
na Ljubljana) in Papirnice Ko- 
ličerro prirejajo vsako leto vrsto 
tekmovanj v nogometu, šahu in 
namiznem tenisu. Preid kratkim 
so se člani namiznoteniške sek
cije obeh ipodjeltij dogovorili, da 
bodo- pričeli s tekmovan ji za pre
hodili pokal, katerega je daro
valo ŽTL. Za prehodni pokal Ibi 
se boirili vsake 3 mesece in to 
izmenično enkrat v Ljubljani, 
dmigič na Količevem.

Prvo srečanje za prehodni po
kal je že bilo 28. januarja v 
Ljubljani. Za ekipo Papirnice so 
nastopili: Kosmina, Skok, Vav
petič V., za ŽTL pa Klemenčič, 
Dular im .Košir. Po zagrizeni bor
bi za vsako točko so zmagali 
igralci Količevega z rezultatom 
5:4.

Posamezni rezultati .tega sreoar 
n ja: v prvi igri sta se pomerila 
Klemenčič : Kosmina, zmagal je 
domačin in to z rezultatom 2:0 
(21:9 in 21:18).

V naslednji igri je rezultat iz
enačil Vavpetič, ko je po zani
mivi igri premagal Dul arija 'z 
2 at (21:17, 16:21 in 20:22). V tre
tji igri tega srečanja smo priča
kovali, da bo Skok gradko od
pravil Koširja, (tudi zgodilo se je 
ravno obratno. Rezultat srečanja 
se je po tej partiji glasil 2:1 za 
ŽTL. Rezultat igre Košir : Skok 
pa 2:0 (21:15 in 21:8). Tako sla
be igre Skoka že dolgo nismo vi
deli.

Rezultat 3:1 za ŽTL je z zmago 
nad Kosmiinom 2:0 postavil Du
lar (21:7 in 21:19).

V naslednji igri se je Skok 
pokazal v drugi luči. Njegova hi
tra igra s točnimi udarci je spra
vila na kolena Klemenčiča iln re- 
zultat srečanja se je po tej igri 
glasil 3:2. Rezultat igre Skok : 
Klemenčič 2:0 (21:17 in 21:7). Re
zultat srečanja ŽTL : Papirnica 
je izenačil Vavpetič z zmago 
proti Koširju 2:0 (21:17 in 21:17).

Prvo vodstvo v tam srečanju 
za Papirnico Količevo je dosegel 
Skok z zmago nad Dularjem. To 
je bila tudi najlepša Agra sreča
nja, Skok je svojega nasprotnika 
onemogočil s svojo .ofenzivno 
igro. Rezultat Skok : Dular 2:0 
(21:6 in 21:14).

Izredno zanimiva je bila igra 
Kosmina : Košir. V prvem setu 
je zmagal Košir z 21:13. da1 bi v 
drugem Kosmina izenačil 22:24. 
V tretjem satu je že vse kazalo

_ flflSE DELO _
Glasilo delovnih kolektivov Zdru
ženih papirnic Ljubljana in Pa
pirnice Količevo. — Izdajata de
lavska sveta omenjenih tovarn. — 
Izhaja vsak mesec. — Odgovorni 
urednik Stane Robida. — Uredni
ški odbor: Ivan Bogovič, Janez 
Gašperin, Milan Korošec, Jože 
Lejko, Ljubo Milič, Tone Novak 
in Stane Skok. — Uredil Danilo 
Domanjko (Delavska enotnost). — 
Tiska tiskarna »Toneta Tomšiča« 

v Ljubljani

na uspeh Kosmine, toda Kotsrr j.e 
bil v odločilnih trenutkih priseb
ne jši in zmagal z 21:18 ter re
zultat (Srečanja zopet izenačil na 
4:4. Tako sta odločilno partijo 
srečanja igrala Klemenčič : Vav
petič. Zmagal je Vavpetič z re
zultatom 2;1 (20:22, 21:13 in
21:16) ter tako prinesel Papirnici 
končno zmago'.

Po končanem (dvoboju je na 
mali slovesnosti kapetan ekipe 
ŽTL čestital ekipi Papirnice na 
zmagi ter ji predal prehodni po
kal. -ej

Hokejisti Slavije zopet 
na državnem prvenstvu

VEVČE, FEBRUARJA — Mla
dim hokejistom Slavije je že 
tretjič zapored uspelo, da se lah
ko udeležijo mladinskega držav
nega prvenstva. To bo po svetov
nem prvenstvu v hokeju na ledu 
v Ljubljani ali na Jesenicah. Po
goj za udeležbo na državnem pr
venstvu je bil doseženo prvo ali 
drugo mesto na mladinskem pr
venstvu Slovenije, ki je bilo od 
29. I. do 31. L 1966 na Jesenicah. 
Vevška Slavija je po hudi borbi 
zasedla drugo mesto z istim šte
vilom točk kot ljubljanska Olim
pija, vendar s slabšo razliko v 
golih.

Prvo tekmo sta igrali ekipi Je
senice in Slavija. Zmagala je Sla
vija z rezultatom 4:0 (1 : 0, 3 : 0, 
0:0). Gole so dosegli: Kralj, Leš
njak in Pungerčar 2. Tekma je 
bila lepa in zanimiva. Mladinci 
Slavije so pokazali, da so boljši 
od ekipe Jesenic, ki je že več let 
zaporedoma državni prvak v član
ski konkurenci. Po zaslugi odlič
nega vratarja Jesenic ni bil re
zultat še večji.

Drugi dan je bila tekma Olim
pija : Jesenice. Zmagala je Olim
pija z visokim rezultatom 9:1. 
Zmaga je bila tako visoka pred
vsem po zaslugi vratarja Jesenic, 
ki je na tej tekmi popolnoma od
povedal.

Tretji dan je bila tekma med 
Slavijo in Olimpijo, ki je odloča
la o prvem mestu. Rezultat je bil 
neodločen 3:3 (0:1, 2 :1, 1:1). 
Gole za Slavijo so dosegli: Kvar- 
tuh, Kralj in Bricelj. Tekma je 
bila izredno hitra in borbena, ven
dar so mladinci Slavije pokazali 
boljšo igro. Manjkala je samo sre
ča pri streljanju na gol. Slavija 
je do nekaj minut pred koncem 
vodila s 3 : 2, ko je sodnik docela 
neupravičeno izključil našega 
igralca. Olimpija je to izkoristila 
in izenačila na 3:3.

Končni vrstni red je naslednji: 
Olimpija 2 1 1 0 12 : 4 3
Slavija 2 110 7:33
Jesenice 2 0 0 2 1 : 13 0

Na državnem mladinskem pr
venstvu bodo sodelovale naslednje 
ekipe: Slavija, Medveščak jz Za
greba, Olimpija in Partizan iz 
Beograda. Mladinci Slavije seveda 
upajo na najboljše, vendar ta cilj 
ne bo lahko doseči predvsem za
radi pomanjkanja treninga, ker 
trenutno sploh ni ledu v celi Slo
veniji zaradi priprav na hokej 66.

KOLIČEVO, FEBRUARJA -
Že v prejšnji številki Našega de
la smo poročali o tekmovanju za 
prvenstvo KTS Ljubljana v di
sciplini 8 X 200 ilučajev. Tekmo
vanje je že končano, prvak je 
ekipa Ljiuibljaina-center, takoj za 
njo pa se je uvrstil KK Slovan 
in s tem dobil pravico z,a krvali- 
fikacije za vstop v siovemsklo 
ligo. Tako ekipa Papirnice to
krat ni (uspela, saj je Slovan na 
kegljišču Maksa Perca, kjer je 
imel svoj drugi nastop, dosegel 
odličen rezultat poprečje nad 
820 podrtih kegljev. Nasprotno 
pa so Količami na kegljišču Slo
vana popustili, podrli so 6135 
kegljev, kar znaša 766 poprečje, 
to pa je bilo precej premalo. Ta
ko si je ekipa Slovana (priborila 
pristop v kvalifikacije, kd .so bile 
na kegljišču Malksa Perca in Slo
vana. Tudi tokrat je bil Slovan 
uspešen ter sti priboril vstop v 
slovensko ligo.

Ekipa Papirnice Količevo je na 
prvenstvu .KTS Ljubljana zasedla 
6. mesita in to takoj za ekipami: 
Ljubljana-eenter, Slovan, Slove- 
niija-eeste, Gradis ter Brest.

Za ekipo Papirnice so na keg
ljišču Slovana naisitopali: Volčini 
760, Sonc 7(13. Majhenič F. 764, 
Šmid 797, Zupančič 763, Vavpetič 
A. 738, Zupanc 787 ter Vavpetič 
V. 815 podrtih kegljev.

To prvenstvo je pokazalo, da 
ni 'dovolj, če se ® treningi prične 
le nekaj dni pred pričetkom pr
venstva, za večje uspehe je po
trebna vadba skozi vse leto.

22. januarja je bilo na štiriste- 
znem kegljišču v Domžalah pri
jateljsko srečanje med KK Pa
pirnico Količevo in KK Invalid 
Domžale. Zmagala je ekipa Pa
pirnice z rezultatom 6228:6064 
podrtih kegljev. Ekipi sta nasto
pili v naslednjih postavah: KK 
Invalid: Zajc 742, Rajgl 758, Ja
nežič 765, Vidmar 757, Šmid 813, 
Lederer 739, Peterka 763, Količ 
729 podrtih kegljev. KK Papir
ni oa Količevo: Petkovič 706. Vav
petič A. 780, Zupanc 782, Volčini 
797, Sonc 817, Lukman 764, Vav
petič V. 799, Zupančič 783 podr
tih kegljev.

Povratno ‘srečanje med ekipa
ma Papirnice in Invalida je bilo 
5. februarja, prav tako na keg
ljišču v Domžalah. Tokrat .so 
zmagali domačini in to z malen
kostno razliko isamo 9 kegljev. 
Moštvi sta nastopili v postavah: 
KK Invalid: Pavli 741, Peterka 
83il, Rajgl 804, Količ 759, Šmid 
807, Vulkan 794, Janežič 752, Loč- 
nikar 772 podrtih kegljev.

KK Papirnica: Skok 743. Vav
petič A. 807. Sonc 801, Majhenič 
790. Volčini 823, Zupanc 801. Zu
pančič 717 in Lederer 769 podr
tih kegljev. Ker se .tekmovalec 
Papirnice Vavpetič V. ni pravo
časno javil na kegljišče (bil je 
zadržan zaradi izpitov), je name
sto njega (nastopil član KK Inva
lida Lederer. ej

TEKMOVANJE V RDEČEM 
RAZREDU

KOLIČEVO, FEBRUARJA —
Tekmovaln je v borbenih igrah za 
prvenstvo KTS Ljubljana v rde
čem razredu ,se je pričelo. Tek
muje 10 moštev in do sedaj je 
bilo odigranih že 5 tekem. Ekjipa 
Papirnice Količevo je 3 odločila 
v svojo korist, 2 ipa izgubila in 
to s KK Ilirija v Ljubljani in 
KK Grosuplje v Jaršah.

Svojo prvo feknio so papirni- 
čarjii odigrali 18. januarja na 
kegljišču v Jaršah, proti KK Sla
vija iz Vevč. Bila je .to zanimiva 
igra, saj je bilo vprašanje zma
govalca odločeno žele z zadnji
mi lučaji tekme. Nekaj 'podrob
nosti s te tekme: gostje iz Vevč 
so presenetilii Količane v prvem 
setu in povedli za 7 kegljev. V 
drugem setu so domačini z dobro 
igro podrli 80 kegljev, Vevčani 
pa 54 in tako je bila razlika 19 
kegljev, toda sedaj v korist Pa
pirnice Količevo. To prednost so 
domačini obdržali (še dva seta, da 
bi v predzadnjem petem setu 
Vevčani znižali razliko na samo 
šest kegljev. Tako je zadnji set 
odločil, kdo bo dosegel prvi dve 
točki v tem tekmovanju. Vevča
mi niso imeli sreče, v zadnjem 
setu jim ni slo od rok, podrli so 
samo 36 kegljev, Količami, ki so

bili bolj umirjeni, na 59 kegljev. 
Tako se je tekima končala z re
zultatom 354 proti 325 podrtim 
kegljem v korist KK Papirnica 
Količevo.

Pri domačinih .se je odlikoval 
Lukman, saj je bil edini od do
mačih, ki ni imel nobenega pra
znega meta (iribioe), pri gostujo
čih pa je bil najboljši Meljo. 
prav tako brez »ribice«. Moštvi 
sta nastopili v naslednjih posta
vah: KK Slavija: Smrekar, Je
riha, Avbelj, Markelj, Meljo, Lu
zar, Pintar, Goljar, Dornik in 
Rojšek.

KK Papimica Količevo': Skok, 
Sonc, Majhenič F., Vavpetič A., 
Volčini:, Meižan, Levec. Lukman, 
Petkovič ter Jenko.

Drugo tekmo je Papirnica Ko
ličevo odigrala 26. januarja v 
Podpeči na enostezmem keglji
šču. Domačini ,so bili tokrat trd 
oreh za Količane, saj so se mo
rali ledi spoprijeti z borbenimi 
domačini in zelo težkim keglji
ščem. Končna zmaga je pripadla 
Koiličanom in to z rezultatom 
340:317 podrtim kegljem.

Tekma KK Rog Ljubljana na 
kegljišču v Jaršah je potekala v 
popolni' premoči KK Papirnice. 
Zmaga ni bila niti trenutek ogro
žena, končni rezultat tekme pa 
se je glasil 360:288 podrtim keg
ljem v korist Papirnice Količevo.

Prvi poraiz v tem tekmovanju 
je (doživela ekipa Papirnice 9. 
februarja 1966 proti KK Ilirije v 
Ljubljani. Domačini so igrali za
res odlično, dosegli so rezultat 
440 podrtih kegljev, a Količami 
394. kar je do sedaj njihov naj
boljši rezultat, toda vseeno 46 
kegljev premalo za zmago.

15. februarja je bila na keglji
šču v Jaršah prvenstvena 'tekma 
med KK Grosuplje in KK Papir
nica. V tem 'Srečanju je ekipa 
Papirnice doživela že svoj drugi 
poraz v tekmovanju v rdečem 
razredu in to celo na 'svojem 
kegljišču. To je bila ena slabših 
iger Papirnice Količevo, izgubili 
so srečanje s 50 keglji iralzlike. 
Konični rezultat pa se glasi 372: 
322. V ekipi domačinov mi bilo 
kegljača, da bi zaslužil pohvalo 
za kegljanje v tem srečanju. _

Z uspehom so končali 
kovinarsko šolo za odrasle
VEVČE, FEBRUARJA — Kot 

nam je že večmi znano, ima Izo
braževalni center kovinarske in
dustrije v Ljubljani o svojem pro
gramu dela tudi šolo za odrasle. 
Na ta način si lahko pridobijo 
poklic tudi tisti, ki niso imeli 
možnosti izučiti se po redni poti. 
Iz naše delovne skupnosti je v pr
vi grupi dokončalo to šolo 6 kan
didatov in to: Milan Jančar, Ju
rij Oblak, Janez Bončar, Peter 
Trentelj, Anton Matak in llija 
Manču. Kandidati so si po dvelet
ni šoli nabirali za poklic potrebno 
strokovno znanje, prav tako so 
uspešno napravili praktični izpit. 
Izpopolnitev na delovnem mestu 
pa jim bo dal čas in delo na de
lovnem mestu.

Vsem šestim novim ključavni
čarjem za uspeh iskreno čestitamo!

Postali so kvalificirani vozniki 
viličarjev

VEVČE, FEBRUARJA 
Društvo varnostnih inženirjev in 
tehnikov v Ljubljani je s sodelo
vanjem izobraževalnega centra 
Litostroja priredilo dvotedenski 
tečaj za voznike motornih viličar
jev. Med praktičnim in teoretič
nim poukom so se kandidati spo
znali z ustrojem transportnega 
stroja, načinom upravljanja in 
varnostjo pri vožnji. Iz Vevč so 
tečaj obiskovali štirje delavci in 
to: Ivan Mlinarič, Valentin Tro
ha, Prokopije Bogičevič in Ivan 
Brdik. Tečaj so uspešno zaključili. 
Čeprav trenutno ne potrebujemo 
štirih voznikov, je le prav, da je 
za to delo pripravljenih več delav
cev, ker vse kaže, da bomo kmalu 
potrebovali v proizvodnji več 
transportnih strojev.

Z uspehom je končal vajeniško 
šolo in opravil praktični izpit za 
električarja — inštalater za močni 
tok — vajenec Gabrijel Vidic.

Novemu kvalificiranemu elek
tričarju čestitamo!

MEDVODE, JANUARJA — 
Konec preteklega leta so odšli iz 
našega kolektiva: Kati Šimenc, 
Ivan Pavlin, Vinko Pustovrh in 
Jože Dernič. Prva dva sta bila in
validsko upokojena, zadnja dva 
pa starostno. Jože Dernič je bil 
zaposlen pri nas od leta 1934, na
zadnje kot strojevodja premikal- 
nega stroja; Vinko Pustovrh od 
leta 1946 kot sodar; Ivan Pavlin 
od leta 1956 kot sušilec pinotana 
in Katarina Šimenc od leta 1958 
kot kuharica v okrepčevalnici.

Jože Dernič

Vsem štirim želimo mnogo lepih 
dni. (Zal nimamo fotografije to
varišice Kati Šimenc in je ne mo
remo objaviti).

Vinko Pustovrh

V mesecu januarju 1966 je odšel 
iz tovarne tov. Matija Zadravec, 
nakladalec celuloze — na lastno 
željo.

Ivan Pavlin


